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G  roen Links algemene beschouwingen 2014-2015.   

Geacht college,
       
GL kijkt positief terug op het afgelopen jaar:

De verkiezingen van maart 2014 hebben GroenLinks een mooie winst opgeleverd.                    

De zetel van 2010 werd geprolongeerd en dank zij een forse stemmenwinst werd deze keer de 
kiesdrempel ruimschoots overschreden.                                                                        

Mede dank zij deze overwinning kreeg GroenLinks een plek in de coalitie evenals D 66, die 
eveneens voor het eerst in onze gemeente coalitiepartij geworden is..

Wij zijn trots, dat we, mede dank zij onze eigen wethouder, onze visie in het college beleid gestalte 
kunnen geven; zo kunnen we onze verkiezingswinst verzilveren.
De verkiezingsstrijd stond voor een belangrijk deel in het teken van het voortbestaan van onze 
gemeente. De verkiezingsuitslag wijst ondubbelzinnig uit, dat de kiezers het voortbestaan van H en 
S als zelfstandige gemeente zeer belangrijk vinden. We zijn dan ook blij, dat er nu een procedure 
is vastgelegd om op een zeer zorgvuldige wijze tot een besluit te komen. GL meent, dat op enig 
moment in dit besluitvormingsproces de burger ondubbelzinnig zijn mening over de voorstellen 
kenbaar moet kunnen maken.

GL H & S is van mening, dat het voortbestaan van onze gemeente het beste middel is om de 
Groene Buffer tussen Haarlem en Amsterdam open te houden en te waarborgen..
Daartoe is het belangrijk, dat de recreatieve functie van de Groene Buffer verder uitgebouwd en 
versterkt wordt. De recreatieve functie kan meer gerelateerd worden aan elementen en objecten 
met een sterke historische waarde en betekenis. 
Dit zijn zaken waar onze gemeente rijk aan is en waarmee tot op heden te weinig gedaan is.

Toeristen die in toenemende mate de oude binnensteden van Haarlem en Amsterdam 
overbelasten, zullen de combinatie van rust, ruimte en groen mét historie zeker als een 
aangename aanvulling en afwisseling gaan ervaren . 
Het  bundelen van de bestaande waarden, locaties, panden en delen van het landschap zal leiden 
tot een begrijpelijk en uniek (kinderboek)verhaal, waardoor meer toeristen aangetrokken zullen 
worden. 

Onze unieke gemeente is van oudsher een loods en gastheer voor reizigers en passanten 
geweest.
Nu en in het verleden telde onze gemeente belangrijke verbindingsroutes.. 
De loop en het gebruik van deze verbindingsroutes zijn beïnvloed en bepaald door de werking van 
land en water. Veel oude sporen van dit gegeven zijn vandaag nog in ons landschap terug te 
vinden
Onze gemeente is van oudsher een goede plek om tot rust en bezinning te komen. Het biedt de 
ruimte en afleiding om na een kort of lang bezoek opgeladen je pad te vervolgen. 
In onze tijd wordt het gastheerschap voor een belangrijk deel waargenomen door het 
Recreatieschap Spaarnwoude. 

De Houtrakpolder is nu al een goede plek geworden voor m.n. jonge mensen uit de stad om tot 
nieuwe inzichten te komen en vervolgens, verrijkt met nieuwe vaardigheden, de draad weer op te 
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pakken. 

Inzicht, besef van het lokale verleden en het belang om dit fysiek en ter plaatse te beleven en 
ervaren, heeft aantoonbaar een sterk verrijkend effect op het welzijn van mensen.
‘Als je je verleden begrijpt, en je weet waar je vandaan komt, dan weet je vervolgens ook waar je 
naar toe moet gaan’. 

Op recreatief gebied, maar niet in de laatste plaats op gebied van cultuurhistorie, gekoppeld aan 
toerisme, willen we deze gemeente een plek in de toekomst geven, waar geen landelijke overheid, 
provinciale overheid noch een gemeente om heen kan. Sterker nog, zij zullen Haarlemmerliede en 
Spaarnwoude nodig hebben.
GL is van mening, dat de wethouders van Haarlem, Amsterdam en H en S en de bestuurders van 
de provincie, die toerisme in hun portefeuille hebben, een duidelijke visie op de toeristische functie 
van de Groene Buffer dienen op te stellen en uit te werken.

Gedurende het komend jaar zal naast het voortbestaan van de gemeente de gang van zaken in 
het sociale domein centraal staan.
De afgelopen jaren zijn de hervormingen in het sociale domein voorbereid. Op 1 januari a.s. zullen 
de hervormingen ingaan. Het komend jaar zal blijken hoe deze hervormingen in de praktijk 
functioneren
GL vindt het belangrijk, dat burgers een rol hebben bij de lokale invulling en uitwerking van deze 
hervormingen.
Zij dienen bij problemen in de uitvoering terecht te kunnen bij een onafhankelijke regionale 
instantie. Op die manier zal de burger zich serieus genomen voelen. Zo wordt het tevens  op één 
centraal punt duidelijk waar,vanuit de burger gezien, structurele problemen ontstaan.
Bij de transformatie van het sociaal domein staat voor GL een sociaal beleid voorop, waarbij 
gemeenschapsvoorzieningen op een hoog niveau blijven. 

Kortom: GL heeft nog steeds zin in de toekomst!

Met vriendelijke groet,

Namens de fractie van GL H& S,

Gérard Wehkamp.
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Vragen en opmerkingen bij de programmabegroting 2015.

Deel 1.:

M.b.t. programma 3, economische zaken:

Het Polanenpark zou een duidelijk regionaal karakter moeten krijgen.
De Amsterdamse Haven wordt veelal gebruikt voor logistieke oplossingen van Schiphol. 
Het Polanenpark biedt daar een geschikte oplossing voor.
Met een bedrijf als Airproducts en de daarbij gemoeide kosten voor milieubeheer en handhaving 
schiet de gemeente financieel in haar eigen voet.

M.b.t. programma 6:

• Hoeveel kinderen uit H en S zijn opgenomen in de verwijsindex? Als dat niet bekend is, kan 
B en W toezeggen, dat dit volgend jaar wel bekend is, aangezien de regie over de 
verwijsindex een verantwoordelijkheid van de gemeente is.

• Statushouders: Te verwachten is, dat in 2015 onze gemeente aan meer statushouders 
onderdak moet verlenen. Op welke manier verwacht de gemeente aan deze vraag te 
voldoen?

• Buurtsportcoach: Op fulltime basis zijn de kosten ruim €100.000.- .
      Dit duidt op een overhead van  100% . Per wanneer kan het contract 

met Meerwaarde herzien worden, zodat de overhead kan worden teruggebracht             tot 
maximaal 50%?.

• Wat zijn de overheadkosten voor de 3 CJG medewerkers?

M.b.t. programma 8:

• Dr W.  Nijestraat. GL meent, dat de Nijestraat een sociale bestemming moet krijgen, bijv. 
door een woonproject voor demente ouderen op te zetten op basis van de 
Thomashuis,.Herbergier of de formule van de King Arthurgroep. Is het college bereid zich 
in te spannen om dit voor elkaar te krijgen?

Deel 2, paragraaf A., Lokale heffingen.

Droomparken:
De gemeente heeft gekozen om de recreatieve bestemming te handhaven. 
In de praktijk lijkt het erop dat eigenaren hun recreatiewoning langzaam gaan zien en gebruiken 
als permanente bewoning. Droomparken voedt dit idee in hun advertenties.
Dit betekent dat een belangrijk deel van het recreatiegebied aan de bestemming onttrokken wordt 
en een woonbestemming krijgt, zonder dat daaraan een besluit ten grondslag ligt. Naar de mening 
van GL is dit nimmer de opzet/bedoeling geweest. GL vindt dat de recreatiebewoners van 
gemeentelijke zijde hierover duidelijk geïnformeerd moeten worden. Parallel daaraan moet de 
gemeente een handhavingstrategie ontwikkelen teneinde misbruik van deze recreatievoorziening 
tegen te gaan.

• In hoeverre is de toename van het aantal huisjes en daarmee een stijging van het aantal 
overnachtingen bij Droomparken in de begroting van 2015 meegenomen ?

• Wordt hiervoor toeristenbelasting geïnd ? 
• Wat levert meer op: forensen of toeristenbelasting voor Droomparken ?
• De forensenbelasting bestaat nog niet. Deze belastingopbrengsten willen wij bestemmen voor 

het terugdringen van de bezuinigingen op de bibliotheek en jumelage. De bibliotheek is een 
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belangrijke bijdrage voor de ontwikkeling van de jeugd. Onze jumelage met Lanckorona en 
Saxilby is een belangrijke bijdrage voor de jeugd om over de grenzen te kijken. 

• Wij vinden het een vreemde zaak dat een rijke gemeente als de onze, met zoveel reserves, op 
deze activiteiten wil bezuinigen en de jumelage wil afbouwen.

• Wij pleiten, net als vorig jaar,voor het opvoeren van het aantal uren t.b.v. de BOA’s, gezien de 
oppervlakte van onze gemeente. Ook de politie kan door de burgemeester/raad gevraagd 
worden een bijdrage te leveren aan de handhaving (en dan niet alleen door de wijkagent). 
Denk bijvoorbeeld aan projectmatige bijdragen op thema’s die de burgemeester/raad als 
belangrijk ervaart. Wellicht heeft het recreatieschap boswachters in dienst die 
opsporingsbevoegdheid hebben. Ook hen kunnen we inzetten op (groene) thema’s. Is het 
college het eens met deze gedachte?

• Berekent de gemeente ook precariorechten voor het gebruik van de openbare ruimte door bijv. 
Ymere bij verbouwingen en renovaties? Gaan er precariorechten geheven worden om deze 
reden bij de bouw van Spaarne Buiten en mogelijk de Mientekade?

Paragraaf B: Weerstandvermogen:

• Wat is de norm voor vreemd kapitaal per hoofd van de bevolking?
• Wat zijn de financiële risico’s voor onze gemeente van het sociale domein?

Paragraaf E, bedrijfsvoering.

• Voor de Wmo- raad (niet voor cliëntondersteuning, maar voor advisering van de raad en het 
college) ) is € 4000.- begroot. Naar verluidt is dit onvoldoende om de vacatiegelden en het 
lidmaatschap van de Koepel Wmo- raden te betalen. Is B en W bereid de begroting zodanig 
aan te passen, dat de begroting toereikend wordt voor betaling van deze kosten, waardoor de 
Wmo- raad kan functioneren, zoals in de verordening bedoeld is.? 

• Weet B en W of de milieuraad en de monumentencommissie verwachten met het begrootte 
bedrag uit te komen?

• Wat is de begroting van de ondernemingsraad, die sinds kort weer functioneert?

Paragraaf F:

• Stichting De Olm:G. Wehkamp maakt formeel geen deel uit van het stichtingsbestuur. Hij is 
voor het stichtingsbestuur het aanspreekpunt voor H en S.
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ALGEMENE BESCHOUWINGEN VVD

Geacht College,

Hierbij de reactie van de VVD fractie in eerste instantie in het kader van de algemene 
beschouwingen, naar aanleiding van de Programmabegroting 2015.

Algemeen

De voorliggende Programmabegroting 2015 vinden wij evenals vorig jaar een goed, nog bondiger, 
meer duidelijk verhaal en het sluit in onze ogen goed aan op het coalitie-programma Zichtbaar en 
effectief naar de toekomst 2014-2018 van D’66, VVD en Groen Links met gedoogsteun van de 
PvdA en het college uitvoeringsprogramma 2014-2018 Samen zichtbaar en effectief naar de 
toekomst. 
Wij zijn verheugd te kunnen constateren dat er gehoor gegeven is aan ons herhaald verzoek, van 
de afgelopen jaren, om de stukken helder en bondig te maken en onnodige herhalingen te 
voorkomen. 
Wij constateren dat er op het vlak van efficiency het nodige is verbeterd, ook bij de Raad en de 
Commissie door steeds meer te werken met schriftelijke technische vragen. Dit voorkomt 
tijdverlies. Als kleine gemeente en organisatie moeten wij juist met tijd zo slim mogelijk omgaan.
 
Veel van de uitgangspunten van ons verkiezingsprogramma vinden wij terug in deze begroting. 
Ondanks de doorgevoerde bezuinigingen zien wij veel investeringen, een ambitieus 
uitvoeringsprogramma op diverse programmaonderdelen met, onontkoombaar, beperkte lasten- 
verzwaring voor onze inwoners, deze willen wij echter wel, voor zover onze middelen dit toelaten, 
tot een minimum beperken. Wij constateren dat het moeilijk blijft een sluitende begroting te 
realiseren. Met name de transities van het sociaal domein blijven een onzekere factor op het 
gebied van financiën, dit zal voor de komende jaren de grote uitdaging zijn. 

In het kader van de zelfstandigheid van onze gemeente zal de komende periode, de periode van 
de waarheid worden en zal dit de nodige aandacht en tijd vergen van allen die er bij betrokken zijn. 
De complexiteit van de zaken die de komende periode spelen rechtvaardigen de stap om een 
derde wethouder te benoemen.

Evenals tijdens de vorige algemene beschouwingen gememoreerd blijven ontwikkelingen op 
provinciaal(NZKG) en regionaal (MRA) niveau een zaak van nauwlettend in de gaten houden en 
daar waar mogelijk onze invloed laten gelden; de laatste maanden zijn hier een voorbeeld van met 
meerdere initiatieven op regionaal niveau, b.v. de ontwikkelingen in de Houtrakpolder en het Pip, 
waarbij de benodigde procedures voor het mogelijk maken van een haven in de Houtrak zullen 
worden opgestart. 
Ook de ontwikkelingen m.b.t. Schiphol (NDAP2) blijven de nodige aandacht vereisen.
Het college zal op alle niveaus alert moeten zijn en onderling samenwerken om mogelijke 
bedreigingen voor onze gemeente het hoofd te kunnen bieden. Het nieuwe college heeft dit in de 
afgelopen periode adequaat opgepakt.

Meerjarenperspectief

Wij kunnen de voorgestelde bezuinigingen voor 2015 op de diverse programmaonderdelen 
onderschrijven. Het is zaak om in 2015 nogmaals te bezien waar eventueel nog meer en/of anders 
bezuinigd kan worden met in het achterhoofd een betere structuur voor de komende jaren, 
alhoewel het perspectief iets positiever lijkt te zijn en verdere bezuinigen wellicht een halt kunnen 
worden toegeroepen.
De te nemen maatregelen zullen structureel en evenwichtig dienen te zijn.  Voor de jaren daarna is 
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het, het college gelukt om een sluitende begroting te realiseren. 
Het blijft zaak voor het college om in samenwerking met het ambtelijk apparaat en de Raad 
blijvend aan een sluitende begroting te werken. Het is zaak om alle projecten, zoals Spaarne 
Buiten, Polanenpark, Mientekade en Sugar City scherp te monitoren en adequaat te sturen om 
financiële tegenvallers te voorkomen.
De grote onbekenden zijn nog steeds de komende transities die ons als gemeente te wachten 
staan, er is nog geen duidelijk beeld over de gevolgen zowel qua capaciteit als financieel. Het 
uitgangspunt is nog steeds budget neutraal.

Kan het college in procenten aangeven welke afname wordt verwacht van de Algemene Uitkering 
en wat de toename van kosten zal zijn voor de decentralisaties?
Welke maatregelen heeft het college voor ogen indien voornoemde gebeurt?

Nieuw Beleid

Gezien de huidige ontwikkelingen komt nieuw beleid zeker aan de orde op allerlei onderdelen, 
denk dan b.v. aan alle veranderingen betreffende de transities van jeugdzorg en AWBZ in eerste 
instantie. Door inventief om te gaan met nieuw beleid liggen hier ook kansen. Dat proces zal 
blijvend van ons allemaal, college en raad, de nodige inspanning en creativiteit vragen. 

Het zijn niet alleen maar bedreigingen die op ons afkomen, wij kunnen en moeten dit ook zien als 
uitdagingen. Wij roepen dan ook alle raadsleden en collegeleden op om dit de komende periode 
op te pakken en uit te dragen. Het worden jaren waarin saamhorigheid de sleutel zal zijn tot de 
toekomst van onze gemeenschappen, wat voor soort bestuur er ook zal komen.

Overzicht en inzicht in processen en financiën zullen een eerste vereiste zijn om zoveel mogelijk te 
bereiken met een zo efficiënt mogelijke inzet van financiële middelen.

Programma 0     Algemeen bestuur  

Wij zijn akkoord gegaan met de planning voor het traject Toekomst, maar wijzen er wel op dat wij 
kritisch blijven over de voortgang en dat wij geen overschrijding van de geraamde kosten zullen 
accepteren. Het is in de ogen van de VVD zaak zorgvuldig, maar met voldoende voortgang, het 
proces voor de juiste keuze van de toekomst voor onze gemeente ter hand te nemen en af te 
ronden.

Het beheren van persoonsgegevens in het kader van nieuwe richtlijnen van de rijksoverheid en 
ook in het kader van de transities zal de nodige aandacht vragen van het bestuur en de 
ambtenaren. Wij vragen aandacht voor bescherming van de privacy van die gegevens en vragen 
het college hier zeer zorgvuldig mee om te gaan.

Het verder professionaliseren van ons ambtelijk apparaat is nog steeds een opgave om de 
toekomstige problemen het hoofd te kunnen bieden en een bestuurskrachtige gemeente te blijven. 
Voor zover mogelijk zullen ook hier kosten moeten worden beperkt. 
Gezien de huidige ontwikkelingen zijn wij voorstander om, waar mogelijk, mutaties in het 
personeelbestand d.m.v. detachering op te vangen.

Het uitbreiden van het aantal wethouders is naar onze mening een goede zaak en zijn ook 
tevreden dat het binnen de financiële kaders past.
Wij zien er naar uit de nieuwe gemeentesecretaris binnenkort te mogen begroeten en wensen hem 
veel succes met de uitdagende taak die hem wacht. 
Kan het college aangeven wanneer de VVD de antwoorden op de schriftelijk ingediende vragen 
aangaande de bescherming van de privacy kan verwachten?
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Programma 1     Openbare orde en veiligheid  

Wij zien een uitgebreider programma 1 dan in voorgaande jaren met meer aandacht voor meer 
beleidsvelden, het is goed te constateren dat er structureel meer aandacht is voor deze belangrijke 
beleidsterreinen. 
Dit lijkt een goede aanzet tot een betere uitvoering, waarbij wij een daling van de kosten zien, een 
goed voorbeeld van betere efficiency.
Waar wij in de vorige algemene beschouwingen onze zorg nog uitspraken over de ontwikkelingen 
bij de VRK, kunnen wij nu constateren dat crisisbeheersing verder uitgebouwd wordt. De rol van de 
VRK hierin is evident en wij hebben er vertrouwen in dat het nu ingeslagen pad het juiste blijkt te 
zijn. Voor zover wij dat nu kunnen bepalen lijkt het college in control.
Ondanks het algemene positieve beeld wil de VVD wel haar zorg uitspreken over de toenemende 
mate van drank en drugs gebruik in de openbare ruimte door de jeugd en het lozen van XTC afval 
in het buitengebied. Wij verzoeken het college hier gepast tegen op te treden. Dit past prima in het 
kader van inzetten van BOA’s zoals nu structureel van de grond lijkt te komen.

Kan het college aangeven wat men denkt te gaan doen tegen de overlast van het gebruik van 
drank en drugs door jeugd in de openbare ruimte en het lozen van XTC afval? 
Wij overwegen om met name over het laatste deel een motie in te dienen.

Programma 2     Verkeer Vervoer en Waterstaat  
De continuïteit van het onderhoud van de wegen, dat nu voortvarend ter hand is genomen, zien wij 
graag gewaarborgd, aangezien er op diverse plekken binnen de gemeente nog voldoende 
achterstand valt weg te werken. Dit heeft voor ons een hoge prioriteit. Wij zijn verheugd te 
constateren dat het wegenbeheersplan gereed is.
Bovenstaande was zoals wij het vorig jaar de stand van zaken met betrekking tot het 
wegonderhoud hebben verwoord. 
Wij kunnen nu constateren dat er toch wat vertraging is opgelopen, omdat nader onderzoek nodig 
bleek. Wij kunnen nu constateren dat het er dit jaar toch van komt dat er daadwerkelijk met het 
onderhoud gestart gaat worden. Dat is een goede zaak.
Indien het plan geheel gereed is zouden wij daar graag kennis van nemen en zien wij het 
prioriteitenlijstje graag tegemoet!
Wij zijn verheugd met de toezegging dat er voor het eind van het jaar een aparte thema 
bijeenkomst zal komen over de wegen en aanverwante zaken.
Wij zien over 2014 en 2015 een aanzienlijke stijging van de kosten. Dit is een stijging die wij van 
harte toejuichen en die aangeeft dat er nu daadwerkelijk gewerkt gaat worden. Het blijft wel zaak 
deze kostenontwikkeling in de komende jaren kritisch te monitoren.

Wij willen het college nogmaals verzoeken, zoals wij al meerder malen hebben gedaan, het 
gebruik van verkeersdrempels te minimaliseren. Wij zien deze liever geheel afgeschaft en stellen 
andere snelheidsremmende maatregelen, b.v. sluisjes, voor. 
In onze optiek zijn verkeersdrempels achterhaald, wij zouden hier ook graag de mening van 
hulpverlenende instanties over vernemen.

Openbaar vervoer binnen onze gemeente lijkt nu beter dan een aantal jaren geleden met de bus 
verbinding van Haarlem Noord naar station Halfweg. Het blijft echter wel zaak de provincie te 
blijven overtuigen van de noodzaak hiervan, dit blijkt ook weer nu men de bushalte van lijn 80 bij 
de Vinkenbrug opheft en een goed alternatief voor de bus over de Haarlemmerstraatweg naast 
zich neer legt.

De VVD ondersteunt de aanleg van de snelfietsroute, wij hopen van ganser harte dat anderen die 
deel uitmaken van het traject dat ook doen en daar ook hun verantwoordelijkheid in nemen.
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Programma 3     Economische zaken  
Nu het ernaar uitziet dat wij voorzichtig uit de crisis komen, is het goed te constateren dat binnen 
onze gemeente de economische activiteit weer op begint te bloeien.
De ontwikkeling van Sugar City gaat langzaam , maar steeds een stapje verder zoals het er nu 
naar uitziet met de aanvraag voor een omgevingsvergunning voor een supermarkt en positieve 
geluiden over een Outlet.
In Spaarndam lijkt de herontwikkeling van het AH terrein nu ook van de grond te komen. 
Het Polanenpark kent nu twee gebruikers en naar het zich laat aanzien duurt het niet al te lang dat 
nummer drie, een lokale ondernemer, zich daar gaat vestigen.
Positieve geluiden als het gaat om de economische ontwikkelingen binnen onze gemeente.

Kan het college aangeven wanneer zij het eerste periodieke overleg met de ondernemers gepland 
hebben? 

Programma 4     Onderwijs  
Door veranderingen opgelegd door de Rijksoverheid zijn er binnen dit programma twee zaken die 
extra onze aandacht vragen, dat zijn leerlingenvervoer en passend onderwijs.
Dit zijn twee beleidsgebieden die voor onze gemeente onverwachte financiële consequenties 
kunnen hebben. Het is dus zaak deze goed te monitoren en indien nodig passende maatregelen te 
nemen.
Wij adviseren het college op dit beleidsterrein om ogen en oren goed open te houden en daar waar 
mogelijk met anderen die met dezelfde problematiek zitten samen te werken, b.v. de ontwikkeling 
van een brede school te Halfweg.
Het is voor de toekomst van onze jeugd van essentieel belang dat onderwijs en daaraan 
gerelateerde activiteiten zo goed en efficiënt mogelijk gefaciliteerd worden. 

Programma 5     Cultuur en Recreatie  
Uiteindelijk is het er dan toch van gekomen onze gemeente heeft een groenstructuurplan, als 
vervolg hierop zal er een groenbeheersplan worden opgesteld. Een goede zaak dan kan er, indien 
dit plan is uitgewerkt, planmatig onderhoud uitgevoerd gaan worden. Dit zal de kwaliteit ten goede 
komen. 
Wij vragen wel aandacht voor het toezicht op het uitgevoerde werk. Met alle respect voor het 
uitgevoerde werk in de afgelopen periode, hebben wij vast kunnen stellen dat de controle op de 
kwaliteit nogal te wensen overliet.
Daar waar mogelijk zien wij versterking en aanpassing van het groen graag tegemoet zoals het 
opknappen van de hoek Oranje Nassaustraat te Halfweg.

Wij kunnen ons vinden in de beleidsvoornemens zoals deze in de programmabegroting zijn 
verwerkt.
Wij hebben nog wel twee kanttekeningen n.l.; de overige recreatieve voorzieningen zijn naar ons 
beste weten de subsidies aan de dorpscentra. Voor wat betreft het Dorpscentrum Spaarndam 
vragen wij het college of het mogelijk is en verstandig om alle leningen zoals die er nu liggen om te 
zetten naar één lening en de financiële situatie van het Dorpscentrum nog eens met de Raad te 
bespreken.
Wij zien een reservering voor het vervangen, waar nodig, van speelvoorzieningen wij willen er 
nogmaals met klem op wijzen dat het wat de VVD betreft niet meer ten goede moet komen aan het 
Archispel, dit is water naar de zee dragen. Hier moet eerst structureel verandering in het gedrag 
van een bepaalde groep jongeren komen.

Programma 6     Sociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening  
Op dit moment vinden er al allerlei werkzaamheden plaats om de transities in goede banen te 
leiden. Onze samenwerking binnen IASZ lijkt vooralsnog goed uit te pakken. De presentaties die 

12



gegeven worden en de toelichtingen van de medewerkers tijdens vergaderingen geven ons het 
vertrouwen dat men bij IASZ in control is voor zover dat op dit moment kan. 
De uiteindelijke financiële gevolgen blijven nog onduidelijk hoewel men er nog steeds van uitgaat 
dat dit budget neutraal zal zijn. 
De financiële consequenties van alle veranderingen binnen dit programma, het sociale domein, 
zijn dus nog steeds een bron van onzekerheid.
Wij zullen allemaal alert moeten blijven op het vlak van verandering en gevolgen, zodat wij indien 
dit nodig mocht zijn zo snel mogelijk in kunnen grijpen en eventuele negatieve effecten zo beperkt 
mogelijk kunnen houden.
Wij verzoeken het college het gehele sociale domein de komende periode zeer nauwlettend te 
monitoren gezien de impact hiervan op onze begroting.
 
Graag vernemen wij van het college of men al enig idee heeft wanneer het echt duidelijk zal zijn 
wat de gevolgen voor onze gemeente zullen zijn van alle veranderingen binnen het sociale 
domein?

Programma 7     Volksgezondheid en milieu  
Wij zien hier een toename van beleidsvelden en juichen dit toe uiteindelijk bepaalt dit voor een 
groot deel het woongenot van onze inwoners.
Alle soorten beleid die ontwikkeld kunnen worden om daarmee de kosten voor onze inwoners te 
beperken en daarmee ook onze gemeente duurzamer te maken juichen wij van harte toe.
Wij willen wel aandacht vragen voor het zwerfafval/vuil probleem en dan met name het illegaal 
dumpen van XTC afval. Dit is zowel een milieu belastend probleem als een veiligheid- en 
volksgezondheid probleem.
Naar aanleiding hiervan zijn wij voornemens een motie in te dienen. 
In het kader van de volksgezondheid zijn wij ook voornemens een motie in te dienen aangaande 
de nu gehanteerde uitvliegroute NDAP2 van Schiphol.

Programma 8     Ruimtelijke ordening en volkshuisvesting  
Doordat er weer activiteit in de markt ontplooid wordt en de uitspraak van de Raad van State over 
Spaarne Buiten zien wij bij dit programma een aanzienlijke besparing van de kosten door meer 
opbrengsten. Dit vinden wij uiteraard een prima ontwikkeling.
Wij willen niet in herhaling treden door alle projecten in dit programma afzonderlijk te benoemen.
Wij willen wel duidelijk stellen dat, zoals al eerder aangegeven, wij het van belang vinden dat alle 
projecten die nu bekend zijn eerst volledig zonder fouten worden afgewerkt, voordat nieuwe 
projecten, van enige omvang, worden opgestart.
Gezien alle zaken die op ons afkomen, met name de transities en de toekomst, is het niet 
verstandig ons ambtenaren apparaat en bestuur nog zwaarder te belasten.
Dit kan alleen maar leiden tot een mindere kwaliteit van werken en dat is niet waar de bevolking op 
zit te wachten.
Gezien de afwikkeling van een aantal zaken van de afgelopen periode, bouwplannen, 
bestemmingsplannen, mogen wij aannemen dat het college hier lering uit heeft getrokken en onze 
bovenstaande aanbevelingen ter harte zal nemen.

Kan het college ons ook bevestigen dat dit zo is?

Programma 9     Algemene dekkingsmiddelen  
De Algemene Uitkering zal afnemen de komende jaren ook zullen inkomsten uit de geplande 
projecten ontoereikend zijn om alle kosten te dekken.
Een balans tussen investeren, kosten besparen en het ontvangen van heffingen is noodzakelijk. 
Een gezonde financiële huishouding is essentieel om als zelfstandige gemeente te kunnen blijven 
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bestaan.
De eventuele verkoop van grond en bezittingen moet als uitzondering worden gezien en is slechts 
gerechtvaardigd indien er minimaal de boekwaarde voor ontvangen kan worden, afwijken hiervan 
kan alleen door de Raad geaccordeerd worden.
Bovenstaande uit onze algemene beschouwingen van vorig jaar is ook hier nog steeds aan de 
orde en wellicht zelfs meer dan dat door de toenemende financiële druk.
Regeren is vooruitzien dat blijkt eens temeer uit bovenstaande alinea’s van twee jaar geleden. 
Wij zijn tevreden over de behaalde bezuinigingen tot nu toe, dit zorgt ervoor dat wij de komende 
jaren in ieder geval een sluitende begroting kunnen presenteren en wij zodoende het regressief 
toezicht door de Provincie veilig kunnen stellen.
Ondanks het zware weer zijn wij verheugd over het gematigd belastingbeleid, wij zullen er alles 
aan doen om dit zo te houden.
Bovenstaande is uit onze algemene beschouwingen van vorig jaar, maar blijkt nog zeer actueel, 
misschien wel meer dan ooit.
Nieuw is het deelfonds sociaal domein wij zullen af moeten wachten of dit fonds ook daadwerkelijk 
de kosten zal gaan dekken.
Wij zijn voornemens om over het belastingbeleid een motie in te dienen.

Wij danken het college en het ambtelijk apparaat voor hun inspanning het afgelopen jaar en 
wensen hen veel wijsheid en doorzettingsvermogen in de jaren die voor ons liggen.
Wij feliciteren hen ook met het behaalde resultaat wat betreft de meerjarenbegroting en het 
daarmee gepaard gaande toezicht door de Provincie.

De VVD fractie

Nel Breed
Henk Werner
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Algemene beschouwingen PvdA over de concept programma begroting 2015 gemeente 
Haarlemmerliede en Spaarnwoude
Algemeen

De voorliggende concept programma begroting 2015 staat in het teken van een nieuw college, de 
bezuinigingsopdracht en de transitie van het sociale domein. 

Naast deze onderwerpen is een verder onderzoek naar de toekomst van de gemeente van 
wezenlijk belang. De strategische verkenning moet met grote zorgvuldigheid worden uitgevoerd 
opdat uiteindelijk, voor welke keuze we ook komen te staan de raad, de bevolking en de 
ondernemingsraad deze keuze, dit besluit dragen. We zijn er een groot voorstander van om de 
inwoners hierin rechtstreeks te betrekken. 

De transitie van het sociale domein vraagt naast de overdracht van taken om een samenhangend 
sociaal beleid van de gemeente. Ook het over de gemeentegrens heen gebruik maken van elkaars 
voorzieningen draagt bij aan de leefbaarheid en sociaal welbevinden. Het uitgangspunt de baten 
en de lasten budgetneutraal op te nemen is correct. Indien blijkt dat het implementeren en 
uitbouwen van het sociaal beleid om extra kosten vraagt mag dit geen belemmering wezen.

Programma 0     algemeen bestuur  

De reservering van €165.000 mbt de toekomst van de gemeente zien wij als een maximale 
reservering. Kwaliteit en zorgvuldigheid staan voorop. Echter kosten welke hier niet in zijn 
opgenomen zien we graag apart voorgelegd.
Wij zijn vorig jaar akkoord gegaan met het voorstel van B&W om de digitale gemeentekrant na 1 
jaar te evalueren. Inmiddels wordt alles digitaal aangeboden. Er is wel een geprinte versie op 
verschillende plaatsen. Naar ons idee is de evaluatie nog niet gebeurd. We zijn benieuwd hoe de 
digitale wereld wordt ervaren. En zullen bezien of we dan opnieuw met ons voorstel komen om ook 
een papieren versie per post in te stellen. 

Programma 1      orde en veiligheid  

Ook deze  gemeente heeft een zorgtaak mbt  OGGZ problematiek. Een reële optie is dat door de 
budgettering gebaseerd op cijfers van 2013 er geen ruimte is voor uitbreiding van beschermd 
wonen plekken in de regio. Het aanbieden van laagdrempelige inloop ook in deze gemeente kan 
bijdragen aan het verminderen van deze problematiek.

Op het gebied van handhaving en preventie zijn een aantal maatregelen in de goede richting 
gezet. We willen graag weten wat voor effect het stoppen van het inhuren van de BOA bij het 
recreatieschap voor gevolgen heeft voor het schap. 

Inmiddels is de APV aangepast om het plaatsen van fietsen en brommers buiten de rekken bij het 
station Halfweg. In de praktijk blijken nog regelmatig deze buiten de toegewezen plekken te staan 
en de lift te belemmeren. In het kader van toegankelijkheid en veiligheid willen we vragen hier op 
te gaan handhaven.

We willen voorstellen dat in het kader van preventie ook op de basisscholen in groep 8 aandacht 
besteed gaat worden aan voorlichting van drank en drugs. 

Daarnaast spreken we onze zorg uit dat er een toename lijkt te zijn van illegale hennep plantages 
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in gewone woonhuizen in de straat.

Programma 2      verkeer, vervoer en waterstaat  

We zijn verheugd dat de financiering van de snelle fiets route door onze gemeente rond is. Nu kan 
eindelijk na jaren van praten daadwerkelijk de schop in de grond.

Door het verwaarlozen van de infrastructuur moet er nu een inhaalslag komen. Dat gaat veel geld 
kosten. Dit betekent dat, met onze instemming, de reserves hier voor worden gebruikt. We willen 
naast het opknappen van de wegen ook aandacht vragen de wijken hierin mee te nemen.

Ten aanzien van bruggen in ons recreatie gebied, die niet ons eigendom zijn, wijzen wij op het feit 
dat onze gemeente de bevoegde instantie is voor handhaving mbt de veiligheid. Een stevige 
opstelling richting de eigenaar vinden we wenselijk. 

Ook vragen we aandacht voor de oplossing van het verkeersvraagstuk rond de Sluis mede in het 
kader van SpaarneBuiten. We vinden dat in overleg met de bewoners en de gemeente Haarlem 
een adequate en fatsoenlijke oplossing moet komen. Hoewel de kosten voor het bewerkstelligen 
van een goed bestemmingsplan primair bij de ontwikkelaar moeten liggen, vinden we wel dat voor 
een oplossing die de overlast flink beperkt ook een bijdrage mag worden geleverd. 

De PvdA is uitermate tevreden dat er nu tot een separaat  project is besloten mbt de ( her) 
inrichting tot 30 km gebied van de molen tot aan de Hoge Spaarndammerdijk. Na jarenlang 
aandringen wordt dit nu opgepakt.

 Programma 3 economische zaken

De ontwikkelingen mbt de leegloop van kleine winkelcentra zoals de Nijestraat en de Oranje 
Nassau straat zijn reden tot zorg. Het omzetten van bedrijfspanden naar woonbestemming is een 
oplossing. Voor de leefbaarheid in de kernen is een evenwichtige opbouw van voorzieningen 
waartoe ook winkels behoren  nodig. We  verwachten van het college een actieve rol.

Programma 4   onderwijs  

Voor kinderen met een handicap of gedragsproblemen komt er een nieuw stelsel voor passend 
onderwijs. Dit legt een verplichting bij de scholen om een passende plek te bieden. Wij willen 
verzoeken het welzijn van het kind te bewaken. Dit is niet alleen een taak van het onderwijs. Ook 
de gemeente heeft hier haar eigen verantwoordelijkheid mbt de jeugd.

 Bij de ontwikkelingen mbt het onderwijs in Halfweg willen we benadrukken dat het  openbaar 
onderwijs binnen de gemeentegrenzen blijft bestaan. Wanneer kunnen we de gebiedsvisie 
verwachten?

Bewegen is belangrijk voor de ontwikkeling van kinderen. We zijn verheugd dat het 
gymnastiekonderwijs door een vakkracht gegeven kan worden. 

Programma 5      cultuur en recreatie   
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In het college uitvoeringprogramma wordt uitgedragen dat de gemeente als woongemeente 
aantrekkelijk moet blijven door een rijk aanbod aan voorzieningen, zowel op cultureel als recreatief 
gebied. Dit wordt door ons onderschreven.

Wij zijn daarom voorstander van het in stand houden van  de bibliotheek voorziening in het 
dorpscentrum in Spaarndam. Verder bezuinigen beteken het sluiten van deze voorziening. De 
bibliotheek is al terug gebracht tot een jongerenbieb en  de Rotunda. De bibliotheek is te zien als 
een algemene voorziening voor de inwoners. Daarnaast is het dorpscentrum een trefpunt voor de 
bevolking van allerlei pluimage. Kijkend naar de toekomst is dit juist iets om in stand te houden ipv 
af te breken. 

Er wordt voorgesteld om het huidige subsidiebeleid te handhaven en hier verder niet op te korten. 
Dit onderschrijven wij van harte. Echter de subsidie op cultureel gebied wordt wel gekort.

We stellen voor om juist deze subsidie zoals de Kunstlijn, de Kolk en gelden voor  Spaarndam Kiss 
wel  te geven en niet te stoppen. Argumenten als over de gemeentegrens passen niet in het zien 
als Spaarndam als 1 leefgemeenschap. Daarnaast heeft het positieve uitstraling op de gemeente.

Hoe verhoudt zich het wegbezuinigen van de jumelage tot de hartelijke houding tussen beide 
steden?

 Ook wij zijn  voorstander van het handhaven van het Jeugdsportfonds/cultuurfonds, maar 
erkennen dat het bereiken van de doelgroep lastig is. We willen er op wijzen dat elders vaak de 
methode wordt gebruikt waarbij leerkrachten van het basisonderwijs de mogelijkheid hebben 
kinderen naar dat fonds te dirigeren. Dat blijkt vaak effectiever dan ouders te informeren.  

Mbt het verkopen van snippergroen brengt dit veel meer op dan de gemeente heeft bedacht. Is het 
wel altijd een snipper  of juist groen wat wordt verkocht? Kan je misschien niet de conclusie 
trekken dat we het doel voorbij schieten?

De herinrichting van de hoek Oranje Nassaustraat en de N200 ziet er goed uit. 

Programma 6   sociale voorzieningen en maatschappelijk     

Wij zijn voorstander om in het kader van de participatiewet juist bij de uitvoering van bv het 
groenstructuurplan organisaties als bv Paswerk in te zetten.  

In het kader van wederkerigheid  is het uitgangspunt dat van de persoon een wederdienst kan 
worden gevraagd. We stellen dat  dit naar het kunnen van de persoon  moet wezen. En dat daarbij 
geen onderscheid mag worden gemaakt  in sociale klasse en opleidingsniveau. 

Het aantal mensen in de bijstand is cijfermatig  bekend echter de stille armoede is veel lastiger. 
We willen u verzoeken dit verder te onderzoeken.

We vragen nadrukkelijk ook aan  de medewerkers aan de gemeentelijke zijde die de nieuwe taken 
in het kader van de transities gaan uitvoeren, kwaliteitseisen te stellen. Deze worden aan de 
zorgaanbieders gevraagd maar horen ook aan gemeentelijke zijde te worden getoetst.

Hoe verlopen momenteel de contacten tussen de gemeente en de jeugdige inwoners?

17



Het verbaast ons dat juist de WMO raad welke in de komende tijd de gehele transitie en de 
komende transformatie in haar pakket heeft wordt gekort op haar budget. Hoe verklaart u dit?

Programma 7 volksgezondheid en milieu

Wij blijven ons zorgen maken over het behoud van de groene buffer. Naast de al bestaande 
zorgen komt er weer een nieuwe bij mbt het verschuiven van contourgrenzen welke juist weer ons 
gebied betreffen. We ondersteunen het college in haar optreden tegen deze verslechteringen.

De verrommeling in het buitengebied blijft een aandachtpunt. Mede omdat een aantal partijen 
consequent de beschermende regels wil negeren/verlagen. 

 We zien graag dat er wordt onderzocht of er op de verlichting kan worden bespaard. We vinden 
dat wanneer de gemeente het milieu en de groene buffer hoog heeft zitten, juist op  lichtvervuiling, 
stroom en energie kan besparen. Wanneer kunnen we het verlichtingsplan verwachten?

Het blijkt dat deze gemeente nog veel kan halen op het gebied van afvalscheiding. We wachten uw 
voorstellen hierin af. We willen wel meegeven dat juist het zonder betaling in het hele gebied 
afvalcontainers staan bijdraagt aan het tegengaan van zwerfvuil.

Programma 8      Ruimtelijke ordening  

 We ondersteunen het college om de gelden, voortkomend uit het Groene Schip, ook 
daadwerkelijk  in de afgesproken  herinrichting van de Houtrakpolder te laten vloeien.

De Mientekade ligt momenteel bij de Raad van State. Wij zijn van mening dat juist in overleg met 
de bevolking dergelijke projecten moeten worden ontwikkeld. Juist verkeersafwikkeling, het aantal 
parkeerplaatsen, de hoogte van gebouwen en het type ( sociale) huurwoningen hebben invloed op 
de leefbaarheid. We volgen de uitspraak en haar consequenties voor de bevolking op de voet.

 SpaarneBuiten is dan inmiddels bekend maar bij de uitwerking van dit bouwplan moet zeker met 
de bevolking samen naar de uitwerking  worden gekeken. 

Ook de ontwikkelingen op het Poldermanterrein lenen zich om vooraf met de bewoners in overleg 
te gaan.

De betrouwbaarheid van het bestuur van de gemeente heeft door de meerdere onderwerpen bij de 
Raad van State ingeboet. Hier ligt een duidelijke taakstelling.

We vragen nadrukkelijk om bij  onderwerpen  de (gehele) plaatselijke bevolking te informeren en 
mee te nemen in het proces.  Zodat niet pas aan het eind bewoners dit horen en alleen nog 
procedures kunnen aangaan.

Mbt het Sectorpark en de Nijestraat wachten we het programma van eisen af.

Wij bevelen de aanbevelingen van de werkgroep “onderhandelen voor procedures omvangrijke 
ruimtelijke projecten “ van harte aan.

Programma 9   algemene dekkingsmiddelen  

18



Bij de begroting voor 2014 hebben wij  het antwoord van b&w als een positieve beoordeling van 
ons voorstel tot instellen van een forensenbelasting beschouwd, ook al is het voorstelbaar dat een 
beperkt deel van de eigenaren de belasting ontwijkt.

Echter tot op heden is er geen daadwerkelijk actie gekomen. We verzoeken  het nieuwe college de 
voorbereiding tot invoering van de forensenbelasting  ook daadwerkelijk te gaan uitvoeren.

Verder willen we het college aanbevelen eventuele tekorten op de begroting, ontstaan door een 
aantal bezuinigen te laten vervallen, op te vangen door naast de invoering van de 
forenzenbelasting, de mogelijkheid tot ophoging van de ozb met meer dan alleen te 
inflatiecorrectie  te bezien.

PvdA Haarlemmerliede en Spaarnwoude

Dicky Kerkhoff, fractie voorzitter 

Marlies van Est, plaatsvervangend lid Commissie van Raadsvoorbereiding
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Algemene beschouwingen   D66  

Inleiding

Voor D66 zijn de algemene beschouwingen voor het jaar 2014 tweeledig in te vullen. Allereerst 
omdat  wij  vanuit  de  oppositie  overgingen  naar  de  coalitie  (  D66-VVD-Groen  Links  met 
gedoogsteun van de PvdA). We kregen te maken met een erfenis vanuit de oude coalitie waarbij 
rekening gehouden moest worden met vastgelegde afspraken en besluiten waartegen geen tot 
nauwelijks wijzigingen waren in te brengen. Daarnaast moest de nieuwe coalitie zich gaan inzetten 
op  de  afspraken  die  in  het  coalitieakkoord  zijn  gemaakt.  Tijdens  de  behandelingen  van  de 
kwartaalrapportages kwam de huidige oppositie in de positie om het door hen jarenlang gevoerde 
beleid nog eens fijntjes onder de aandacht van de huidige coalitie te brengen. Een voorbeeld was 
het overschot dat uit de begroting naar voren kwam te gebruiken voor de dorpen Spaarndam en 
Halfweg ten behoeve van het dorpscentrum Spaarndam en de ontwikkeling van de omgeving in 
Halfweg. Bijna vanzelfsprekend ging daarin de huidige coalitie er niet mee akkoord en werd dit 
bedrag in de algehele middelen gestopt. Tevens kwamen er nog enkele „lijken uit de kast” waarbij 
de huidige coalitie  te maken kreeg.  Deze lijken zijn  ondertussen bijna allemaal  verdwenen en 
worden door middel van een zwaarder ingezet handhavingsbeleid onder andere op het gebied van 
de  verrommeling  binnen  de  gemeente  opgepakt.  Voor  de  toekomst  dienen  wel  prioriteiten  te 
worden  gegeven  over  het  wel  of  niet  handhaven  van  activiteiten  waarvoor  handhavers 
kunnen/dienen te worden ingezet.

 Daarnaast was de uitslag van de verkiezingen van dien aard dat de D66-koers zoals ingezet voor 
de verkiezingen een omslag kreeg in het tot dan toe gevoerde beleid. Het College heeft zich dan 
ook met een projectwethouder versterkt waardoor dit onderwerp beter op de kaart kan worden 
gezet. In overleg met de provincie en door de opdracht aan een ander te geven om uit te zoeken 
hoe nu verder te gaan om de gang van zaken voor een ieder duidelijker  te krijgen zal in het 
komende voorjaar blijken welke richting wij als gemeente zullen gaan bewandelen. De strategische 
toekomstvisie  van  de  gemeente  naast  ons  eigen  verkiezingsprogramma  is  een  belangrijk 
richtsnoer voor onze politieke stellingname. Een belangrijk item daarvan is de zelfstandigheid van 
de gemeente in tact te laten en daarmee de groene buffer te handhaven tussen de grootschalige 
omliggende gemeenten. Vanuit  onze partij  is het luisterende oor naar de  bevolking een grote 
vereiste. Wij zijn dan ook een democratische partij en als de bevolking wenst dat wij zelfstandig 
dienen te blijven dan gaan wij daar ook naartoe werken, echter met in het achterhoofd dat het wel 
reëel  moet  blijven.  De  wens  van  de  bevolking  van  onze  gemeente  Haarlemmerliede  en 
Spaarnwoude is  dat  wij  een plattelandsgemeente  blijven  binnen  een  sterk  verstedelijkte  regio 
onder  de  voorwaarde  dat  wij  als  gemeente  financieel  en  bestuurlijk/ambtelijk  gezond  blijven 
waarbij de samenwerking met andere ( kleine) gemeenten als vanzelfsprekend een vereiste zal 
zijn. D66 luistert dan ook naar de samenleving en op basis daarvan durft zij besluiten te nemen. 
Wij  zullen  dan  ook  rekening  houden  met  alle  standpunten  over  fusie/samenwerking  en 
zelfstandigheid  waarmee  de  uitkomsten  met  voorwaarden  voor  zelfstandigheid  eens  goed  en 
nader worden onderzocht.   

Voor de toekomst worden de bouwplannen Spaarnebuiten, het Poldermanterrein, Wheeler-planet, 
het  Rijnlandshuis,  de ontwikkeling  kern  Halfweg  met  de herinrichting  van de scholen  en  het 
bouwplan Mientekade ( waarvan nu nog niet duidelijk  is wat de uitspraak is van de RvS) een 
serieuze zaak om met elkaar de handen ineen te slaan om dit tot een goed vervolg te krijgen. 

De  bij  de  naastgelegen  gemeenten  in  de  gaten  te  houden  ontwikkelingen  zoals  Landal 
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Greenparks, uitbreiding NZKG, de situatie bij Houtrak, tweede zeesluis vergen ook onze algehele 
aandacht.

Over de Programma Begroting 2015/ Meerjaren perspectief willen wij nog het volgende kwijt. 

De precariobelasting is sterk verhoogd, voor het jaar 2015, maken dit soort verhogingen het verzet 
tegen deze belasting niet allen maar groter?

Blz. 4 Belastingbeleid de tarieven worden met 2% verhoogd met uitzondering van de Onroerend 
Zaakbelasting en de Roerende Zaakbelasting, de stijging is 2% t.o.v. 2014. Verklaar u nader.

Hieronder wordt per Programmaonderdeel ingegaan op de visie onzerzijds en de eventuele vragen 
die wij hierover hebben.

Programma plan

Programma 0 Algemeen Bestuur

Communicatie:  D66  hecht  er  belang  aan  dat  met  enige  regelmaat  de inwoners  goed  worden 
geïnformeerd over de gang van zaken binnen de gemeente op allerlei gebieden. Daarbij zijn niet 
altijd de dorpsverenigingen en -raden de eerste aangewezenen. Aandachtspunten zijn vooral het 
veiligheidsbeleid zoals brandpreventie in de niet  binnen de aanrijdtijd naar de gelegen panden 
binnen onze gemeente. Daarnaast zal er qua handhaving naast de APV’s duidelijk moeten worden 
waarvoor wij komende jaren de handhaving lees BOA’s willen inzetten. Inwoners zijn er bij gebaat 
om te zien welke initiatieven de gemeente hieromtrent wil ondernemen. Duidelijkheid geldt voor 
alles. 

Persoonsgegevens 

Bekeken dient te worden of de openingstijden in de avonduren opwegen tegen de bezetting van 
minimaal  drie  personen en de openstelling  van het  gemeentehuis  met  de daaraan verbonden 
kosten. Voor wat betreft de offerte voor de GBA-mutaties kan wellicht in samenwerkingsverband 
zoals  die er  al  is  met de gemeenten Bloemendaal  en Heemstede worden bekeken of  dit  niet 
goedkoper  kan in  evt.  overleg met  de Stichting  RIJK waarbij  in  ogenschouw dient  te  worden 
genomen dat wij niet de enige gemeente zijn die met deze materie te maken krijgen. Tevens blijkt 
dat  inwoners  van  Zwanenburg  van  de  gemeente  Haarlemmermeer  hun  hun  gemeentelijke 
bescheiden  ook  wel  zouden  willen  ophalen  op  ons  gemeentehuis.  Wellicht  kan  hiervoor  een 
oplossing worden bedacht. 

Verkiezingen

Zoals  door  reeds  is  geopperd  zou  moeten  worden  bezien  in  hoeverre  de  nieuwe 
Brandweerkazerne niet als stembureau kan worden ingericht mede vanwege de centrale ligging.

Financieel overzicht 

Vragen:

Blz. 9 Bestuurskracht, met welke intentie is de provincie bereikt een geldelijke bijdrage te leveren 
voor een onderzoek,  is dit  voor een zelfstandigheid of  voor een fusie? Digitaal  gemeenteblad, 
hoeveel abonnees hebben wij op deze elektronische bekendmaking? Vanwaar het optimisme dat 
de leges rij- en reisdocumenten zullen toenemen?

 

21



Programma 1 Openbare Orde en Veiligheid

De inzet  van de BOA’s wordt  vanuit  D66-kant  zeer gewaardeerd,  echter wij  maken ons grote 
zorgen over de toenemende ontwikkelingen op het gebied van drugsafval in het recreatiegebied 
Spaarnwoude.  Hierbij  zou  de  samenwerking  met  de  gemeente  Velsen  en  evt.  andere 
belanghebbende een punt van grotere aandacht mogen krijgen, waarbij de kosten vanzelfsprekend 
dienen te worden verdeeld met de anderen. De inzet van de BOA’s is zoals gemeld zeer belangrijk 
voor onze gemeente. Een lijstje met prioriteiten waarbij alle partijen zich kunnen vinden verdient 
naar onze mening een hoge prioriteit. Bezien dien te worden in welke vorm dit dient te worden 
gegoten. Zoals in de inleiding al is gemeld verdient het de aanbeveling om bewoners te betrekken 
in de preventie van woningen die niet binnen de aanrijtijd van de hulpverleners liggen. Hiermee 
kan een boel ellende worden voorkomen als men zelf zich ook eventueel wapent tegen dreigingen 
zoals brand en inbraakmeldingen. Neemt niet weg dat bij dit soort aanpassingen die bewoners zich 
dan aan de gemeentelijke eisen zoals die hiervoor worden gesteld houden. 

Vragen:

De overheadkosten worden weer eens van het ene naar het andere programma verschoven. Het 
blijft daarom lastig de juiste bedragen te zoeken bij de kosten Openbare Orde en Veiligheid, de 
toename van 2013 naar 2015 met € 37.000,- is hier een voorbeeld van.

Programma 2 Verkeer, Vervoer en waterstaat

Vanzelfsprekend staan wij positief tegenover het opknappen van de wegen in de gemeente na een 
jarenlange terughoudendheid. Echter we dienen in de gaten te houden in welke mate de eigenaren 
van de wegen een onderhoudsverplichting hebben t.o.v. de gemeentelijke wegen. Het zou van 
zeer  slecht  ambtelijk  bestuur  zijn  als  na een  jaar  van  het  opknappen  de  reeds  vervangende 
asfaltwegen opnieuw door de eigenaren worden opgeknapt. Denk hierbij aan de Hoge Dijkwegen 
van verschillende eigenaren (Hoogheemraadschap, Provincie, Rijk en Rijnland) vanuit ministerieel 
toezicht de  aanpak van de juiste onderhoudstoestand vereist. Een wederzijdse afstemming is dus 
op zijn plaats waarbij in ogenschouw moet worden gehouden dat de toestand op dit moment op 
bepaalde wegen echt desastreus is. Daarnaast hebben wij meerdere malen aangegeven dat de 
belasting  van  enkele  wegen  binnen  onze  gemeente  bij  de  ver-oorzaker(s)  dient  te  worden 
teruggevorderd  indien  hiervoor  niet  voldoende  ontheffingsbelasting  wordt  verstrekt.  Haal  het 
onderhoudsgeld  dan  ook  terug  in  de  vorm  van  schadeclaims  of  in  de  vorm  van  hogere 
ontheffingsbelasting. 

Wij zijn zeer ingestemd met de snelfietsroute door onze gemeente. Terecht dat er niet is afgewacht 
wat de anderen van plan waren/zijn. Tevens zijn wij met de bewoners van onze gemeente van 
mening dat er een goed verkeerscirculatieplan voor zowel Halfweg als Spaarndam dient te worden 
opgesteld zodat wij als gemeente aan kunnen geven waar de prioriteiten liggen.

Voor wat betreft de verkeersvoorzieningen bij Sugar City steunen wij het college met hun plannen 
aangaande het parkeerbeleid en aan- en afstroom van auto’s richting dit object. 

Een vinger aan de pols zal zeker gehouden moeten worden met betrekking tot de uitgiften van de 
sluisjes in Halfweg. Ons inziens is dit bedrag veel te hoog voor het eindresultaat dat uiteindelijk 
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naar  voren  komt.  De werkzaamheden aan de  „Deltawerken”  zoals  deze  gekscherend  worden 
genoemd moeten richting bevolking goed worden uitgelegd. 

De parkeervoorziening aan het station Halfweg Zwanenburg dient te zijner tijd onder de loep te 
worden  genomen,  waarbij  in  het  achterhoofd  moet  worden  gehouden  dat  de  eventuele 
opbrengsten pas gaan spelen als de outlet klaar is. Anders zou het zo maar eens kunnen zijn dat 
het reizigerspotentieel zich verplaats naar het station Haarlem Spaarnwoude. 

Vragen:

Baten verkeersmaatregel te land plus € 228.000,- welke donatie betreft dit?

Programma 3 Economische Zaken

Nadat  de  RvS  het  bestemmingsplan  SpaarneBuiten  heeft  goedgekeurd  zullen  er  allerlei 
ontwikkelingen in de omgeving gaan plaatsvinden. Het Poldermanterrein wordt voorzien van een 
bebouwing  met  daarop winkels  en huizen.  Deze  ontwikkeling  kan ook van invloed  zijn  op de 
huidige  winkeliers  aan  de  Dr.  Nijestraat.  In  hoeverre  is  de  gemeente  bereid  om  de  huidige 
huurders hierin te begeleiden zou een van onze vragen kunnen zijn,  aangezien zij  een enorm 
belangrijke  sociale  functie  thans  hebben  in  deze  dorpsomgeving.  Daarnaast  zijn  wij  altijd 
voorstander geweest voor een soort woonvoorziening op deze plek aan de Dr. Nijestraat waarbij 
jong en oud zich kunnen vermaken en kunnen wonen. De verdere ontwikkelingen op Economisch 
gebied behouden zoals vanzelfsprekend onze grote aandacht.

Vragen:

Is er nog een jaarverslag van het Polanenpark te verwachten?

Behalve de verhuizing van de kapper naar het dorpscentrum en de inhuring van het Italiaanse 
afhaalcentrum zal het bestuur van het dorpscentrum pogingen (blijven) ondernemen om het beleid 
qua  subsidiëring  vast  te  houden.  Kan  het  college  aangeven  in  hoeverre  deze  ontwikkelingen 
impact hebben voor de inwoners van Spaarndam?

Programma 4 Onderwijs

Het onderwijs staat bij D66 bij uitstek hoog in het vaandel en staan wij achter de ontwikkelingen op 
dit gebied binnen de dorpskern Halfweg om zo snel mogelijk duidelijkheid te geven over de visie 
van de gemeente richting schoolbesturen. Het gezamenlijk optrekken tussen beide gemeenten is 
dan ook een grote pre. Eveneens een punt van aandacht blijft de inzet van Stopoz en de jaarlijkse 
uitleg over het door hen te voeren (bestuurlijke) beleid. D66 staat voor goed onderwijs waarbij een 
breed aanbod aan alle inwoners van de gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude kan worden 
gegarandeerd.

Vragen:

Wij bespeuren een bedrag van € 66.500,- voor een medewerker onderwijsgerelateerde  zaken. Is 
dit niet een beetje veel?

Programma 5 Cultuur en recreatie

Nadat het Groenbeheerplan dit jaar is goedgekeurd sturen wij nog steeds op de entrees van onze 
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gemeente.  Ondanks de door  onze partij  al  twintig  jaar  ingebrachte ideeën hierover  te hebben 
worden er nauwelijks ontwikkelingen op dit gebied uitgevoerd. Zoals bij programma drie vermeld 
maken wij  ons zorgen over de inrichting en het  beleid van het  dorpscentrum Spaarndam. Wij 
moeten er voor waken dat dit centrum een dorpscentrum blijft en niet een tweederangs kroeg. Het 
bestuur  doet  er  weliswaar  van alles  aan maar  toch valt  niet  te  ontkennen dat  alle  inkomsten 
welkom  zijn  en  dat  kan  voor  de  verdere  ontwikkeling  van  de  functie  ontmoetingsplek  een 
belemmering  worden  in  de  toekomst.  Gelet  op  allerlei  ontwikkelingen  op  ict-gebied  kan  je  je 
afvragen in hoeverre een bibliotheek in een dorpscentrum nog levensvatbaar is. In overleg met de 
lokale schoolbesturen zou hiervoor ook de beschikbare opleidingslokalen qua  ruimte als educatief 
centrum in te richten moeten zijn. Voor wat betreft (sport)verenigingen zou bezien moeten worden 
in hoeverre nog subsidies moeten worden verstrekt aan jeugdleden. De jeugdsportpas geeft onder 
meer mogelijkheden om goedkoper  te kunnen sporten.  V.w.b.  de jumelage vindt  D66 het  niet 
terecht  dat  de sportvereniging  naast  de reeds verstrekte  subsidie  eveneens  nog een bijdrage 
ontvangt voor Saxilby. M.b.t. de jumelage richting Lanckorona zou moeten worden onderzocht in 
hoeverre de ondernemers hierin niet een mogelijke steun kunnen zijn. Wij staan achter het feit dat 
vervanging speelvoorzieningen voor de jeugd via het Kernenbeleidsplan moeten worden betaald.

Vragen:

Kunt u aangeven welke renovatie(plannen) speelplaatsen worden bedoeld?

Programma 6 Sociale Voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening

Het komende jaar zal  het  jaar der waarheid worden voor dit  programma. Wij  willen niet  in de 
laatste plaats de inzet van het ambtelijk apparaat zomaar voorbij laten gaan. Zij hebben voor ons 
als  raad  een  aantal  bijzondere  verrichtingen  gedaan  en  avonden  georganiseerd  waarbij  een 
heleboel duidelijk werd. Bezien dient te worden in hoeverre de huidige staatssecretaris zijn woord 
houdt  indien  er  ontwikkelingen  ontstaan waaruit  naar  voren komt  dat  een en ander  voor  een 
gemeente zoals de onze onhaalbaar zijn/worden om uit te voeren. Een evaluatie voor eind van 
volgend jaar zal aan moeten tonen dat de Stas het bij het juiste eind had. Wij gaan ervan uit dat de 
kennis en bijstand voldoende is uitgewerkt im deze missie als gemeente uit voeren. Echter in de 
praktijk zal er vaak ook gehandeld moeten worden vanuit het gezonde verstand. Wij gaan ervan uit 
dat  het  college  ons  als  raad  hiervan  continue  op  de  hoogte  zal  houden.  Enige  vorm  van 
communicatie  richting  bewoners  zal  daartoe  blijven  behoren,  waardoor  misverstanden  en 
oneffenheden  duidelijk  voor  een  ieder  zullen  zijn.  Wij  zullen  aandacht  blijven  geven  aan  de 
uitwerking  van  de  transitie  welke  zo  moet  verlopen  dat  de  burgers  er  geen  last  van  zullen 
ondervinden en de door de regering beoogde verbetering juist zullen gaan merken.

Programma 7 Volksgezondheid en Milieu

Het afval scheiden kost ons als gemeente veel geld. In de praktijk blijkt dat er nog steeds door de 
Meerlanden zelf  met een wagen twee bakken tegelijkertijd worden opgehaald. Enige vorm van 
discipline van de bewoners wordt verwacht maar als de afvalverzamelaar zelf geen moeite doe om 
zich  hieraan  te  houden  dan  is  het  eind  zoek.  Buiten  de  steeds  terugkerende  communicatie 
hieromtrent  is  het  zaak  om  hiervoor  steeds  in  overleg  te  blijven  met  de  verzamelaar  en  de 
inwoners van onze gemeente. 

Handhaving van overtollig afval dumpen door niet inwoners van onze gemeente staat wat ons 
betreft nog steeds bovenaan het lijstje van delicten. Een oplossing zou kunnen zijn d.m.v. een 
pasje de afvalbakken te openen waardoor overschrijding van hoeveelheden wordt tegengegaan. 
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Tevens dient  vanuit  de Regionale uitvoeringsdiensten steeds beter te worden gehandhaafd op 
milieudelicten, zeker zoals eerder gememoreerd in de inleiding. We zullen hiervoor echter moeten 
waken dat de kosten niet alleen door ons  als gemeente moeten worden opgehoest maar ook door 
de andere partijen. Denk hierbij aan het recreatieschap, de gemeente Velsen en de Provincie.  

Vragen:

De gemeentereinigingbelasting zou wat ons betreft verhoogd kunnen worden. De Netto lasten voor 
de gemeente zijn -/- € 135.000,- voor 2450 huishoudens is dit -/- € 55,10 per huishouden. Onze 
voorkeur gaat uit naar kosten neutrale reinigingskosten in plaats van een sterke OZB-verhoging. 

Programma 8 Ruimtelijk Ordening en Volkshuisvesting

De eerste vraag die naar boven komt is hoe staat het met de woonruimteverdelingswet. Vorig jaar 
zou er een plan op tafel komen waarin zou worden aangegeven wat voor woningen de gemeente 
van  plan  is  te  gaan  bouwen.  Hiervoor  hebben  wij  meerdere  keren  de  toenmalige  wethouder 
verzocht aan te geven welke aantallen woningen wij in onze gemeente kunnen (laten) bouwen. 
Vooropgesteld hadden wij om vooral ook in overleg met de provincie en de omliggende gemeenten 
vooral toe te spitsen op betaalbare woningen voor jong en oud. Met de besluitvorming van de 
Raad van State over het bestemmingsplan Spaarnebuiten bestaat er weer ruimte om opnieuw met 
de  ontwikkelaar  woontypen  te  ontwikkelen  die  zoals  hiervoor  vermeld  betaalbaar  voor  de 
bewoners  van  onze  gemeente  moeten  zijn.  Mientekade.  Het  vorige  college  heeft  een 
exploitatieovereenkomst gesloten met Ymere waarin jong en oud bewust niet zijn opgenomen als 
doelgroep, en ook bewust geen voorkeur inwoners/doorstromers uit eigen gemeente is vastgelegd. 
Als we dit soort gelegenheden laten lopen kunnen we een eigen ambitie in woonruimteverdeling 
gemakshalve  beter  laten  varen.  SpaarneBuiten  is  inmiddels  akkoord  en  nu  willen  we  nog  in 
overleg? Het is te laat denken wij!

 De ontwikkelingen op het  gebied van de Ruimtelijke  Ordening houden wij  net  als  de andere 
partijen nauwlettend in de gaten waarbij ons standpunt bouwen in de ruimten die ervoor zijn en niet 
te  hoog  waardoor  het  dorpse  karakter  gehandhaafd  blijft.  Tevens  zijn  wij  het  eens  met  de 
werkgroep  onderhandelen  dat  er  alleen  nog  maar  door  meerdere  personen  kan  worden 
onderhandeld  in  plaats van de eventuele  portefeuillehouder  waardoor  misstanden etc.  kunnen 
worden voorkomen. Hiermee blijf je als College geloofwaardig en kan je vergissingen zoals in het 
verleden gemaakt voorkomen. 

Programma 9 Algemene dekkingsmiddelen

Zoals  al  eerder  verwoord  is  binnen  dit  programma  sprake  van  de  baten  die  bij  de  diverse 
onderdelen kunnen worden opgehoest. De opbrengsten van de eventuele inzet van BOA’s worden 
hierin niet meegeteld. Het is wel zaak om in de toekomst een beleid te ontwikkelen welke de te 
verwachten handhavingsopbrengsten ( lees inzetten BOA’s)  met zich meebrengen. Nummer een 
als bron van ergernis is de hondenpoep. Het handhaven hierop is een stevige klus maar dat geldt 
eveneens voor de uitwerpselen van paarden binnen onze gemeente. 

In hoeverre is de stand van zaken met betrekking tot de opbrengsten van de toeristenbelasting 
geregeld binnen bijv. het Droompark Spaarnwoude en de andere recreatiewoningen binnen onze 
gemeente?
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Vragen:

Wil  het  college  een  APV  maken  voor  de  overlast  van  paardenuitwerpselen  binnen  onze 
gemeente? 

Zoals  ook  laatst  werd  gevraagd  naar  de  stand  van  zaken  van  de  vervanging  van  o.a. 
gebouwgebonden zaken zoals een waterpomp van de cv. Is het  niet  zinvol om na te gaan in 
hoeverre  er  wordt  bekeken  of  er  nog  garantietermijnen  bij  bepaalde  grote  onderdelen  van 
apparatuur binnen de gemeentelijk eigendommen aan zitten 

Paragrafen

A 

Blz  54 precario  voor  het  maken van een oprit  verlaagde  inrit.  Is  dit  voor  de inrit  of  voor  het 
precariorecht?

Blz. 56 Totale toename van belastingen t.o.v. 2014 met € 416.000,-?? De indruk hiervan is dat de 
bezuinigingen hiermee worden opgelost.

D

Blz. 71 geen rentepercentage geldleningen dorpscentrum, kunne deze niet worden samengevoegd 
tot een nieuwe lening, waardoor er misschien minder aflossingsrente wordt gecreëerd. 

Blz.  72  twee of  een  aandeel,  betreft  ons  aandeel  in  het  Polanenpark  en  een  aandeel  in  het 
Rotterpolderpark, zijn deze nog steeds actueel?
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ALGEMENE BESCHOUWINGEN   VAN DE CDA-FRACTIE NAAR AANLEIDING VAN DE   
PROGRAMMA BEGROTING 2015

Inleiding

Het is goed te constateren dat het college van burgemeester en wethouders het motto dat het CDA 
gebruikte tijdens de verkiezingsperiode heeft overgenomen. Het CDA stond en staat nog steeds 
voor een zelfstandige gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude. Het college erkent dat nu ook, 
want wat schrijven zij in hun uitvoeringsprogramma onder het hoofdje “onze opdracht en ambities”: 
Kernachtig geformuleerd is het onze opdracht om Haarlemmerliede en Spaarnwoude een 
gemeente te laten zijn waarin mensen graag wonen, werken en recreëren.

Dus uitvoering geven aan de opdracht die onze inwoners ons gegeven hebben tijdens de laatste 
gemeenteraadsverkiezingen; zet je in voor het behoud van een zelfstandige gemeente 
Haarlemmerliede en Spaarnwoude.

De begroting is gebaseerd op de meicirculaire. Ondertussen heeft de septembercirculaire het 
levenslicht gezien, waaruit blijkt dat wij voor de jaren na 2015 iets minder uitkering van de 
Rijksoverheid gaan ontvangen dan in de meerjarenbegroting is opgenomen. De verlaging van 
deze uitkering is echter minimaal en heeft niet tot gevolg dat de meerjarenbegroting niet meer 
sluitend is. De resultaten van zowel de begroting voor het jaar 2015 als de meerjarenbegroting zou 
nog positiever uit gekomen zijn, wanneer het college uitvoering had gegeven aan wat zij stellen in 
hun collegeprogramma 2014 – 2018; namelijk dat er een voorzichtiger financieel beleid gevoerd 
gaat worden. Deze stelling wordt met de voeten getreden, wij zien namelijk dat het college bereid 
is om ruim € 50,00 per inwoner te besteden aan onderzoeken die zij zelf, volgens wat zij in hun 
collegeprogram aangeven, niet meer nodig vinden. Kan het college aangeven wat zij verstaan 
onder een “voorzichtig financieel beleid” ?

Op 17 september 2014 heeft de Raad van State een uitspraak gedaan over het bestemmingsplan 
Woongebied SpaarneBuiten 2012. Met uitzondering van de zogenaamde waterwoningen kan het 
gebied nu verder ontwikkeld worden. Door deze uitspraak van de Raad van State is een einde 
gekomen aan een lange periode van onzekerheid. Vestiging van nieuwe industrieën in dit gebied 
wordt hiermee voorkomen. De overgebleven vraag blijft echter: wat gaat er gebeuren met de 
landschapsheuvel ?  Neemt de gemeente deze over van de projectontwikkelaar en hoe worden, 
onverhoopte toekomstige problemen met de verontreinigde grond, in financieel opzicht, afgedekt ?

Op het gebied van de drie transities; de invoering van de Participatiewet, de jeugdzorg en de 
overheveling van de AWBZ- begeleiding  en persoonlijke verzorging wordt goed samengewerkt 
binnen de  IASZ. De vraag is in hoeverre er met de bij dit samenwerkingsverband betrokken 
gemeenten, gekomen kan worden tot verdere vormen van samenwerking.
Wij gaan nu over tot de behandeling van de programmabegroting.
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Programma 0 Algemeen Bestuur.

Bestuurskracht.
De kosten van de externen zijn opgenomen in de begroting 2014. Er is een verzoek ingediend bij 
de provincie om een financiële bijdrage. Het standpunt van het CDA is hier genoegzaam over 
bekend. Weggegooid geld dat wel door de belastingbetaler moet worden opgebracht. Er zit geen 
verschil tussen of het nu door de gemeente betaald wordt of door de Provincie; het komt uit de 
portemonnee van de belastingbetaler. Welke stappen denkt het college te nemen om de uitgaven 
aan inhuur van derden tot een minimum te beperken?

Verkiezingen. 
De raad wil dat er in het dorp Halfweg op een centrale plaats een stembureau is. Als hier kosten 
aan verbonden zijn, zullen we dat moeten accepteren. Is het college voornemens uitvoering te 
geven aan het standpunt van de raad?

Programma 1 Openbare orde en veiligheid.

Recentelijk is de APV herzien. Deze verordening staat bol van voorschriften waarop gehandhaafd 
dient te worden. Het CDA verneemt graag van het college de top tien onderwerpen waarop in het 
komende jaar specifiek gehandhaafd gaat worden.

Programma 2 Verkeer, vervoer en waterstaat.

Openbare verlichting.
Het college is van plan om een beheersplan op te stellen voor de openbare verlichting. Op welke 
termijn kunnen wij een dergelijk plan, onderbouwd met een financiële paragraaf, tegemoet zien in 
de raad ?

Onderhoud en nieuwbouw wegen.
In 2013 is er een Wegenbeheersplan gemaakt door Arcadis. Dit plan schijnt niet te voldoen 
aangezien er in 2014 een nader onderzoek heeft plaats gevonden. Hoe luidde de opdracht die in 
2013 aan Arcadis was verstrekt en wat zijn de kosten verbonden aan het nadere onderzoek dat in 
2014 is verricht? Door welk bureau is het onderzoek in 2014 gedaan? 

Spaarndammerdijk en gebied Rijnlandshuis e.o. 
In opdracht van de gemeente Haarlem gaat Liander nu toch werkzaamheden uitvoeren op de IJdijk 
en Spaarndammerdijk in het oude dorp Spaarndam. Is er overleg tussen onze gemeente met de 
gemeente Haarlem over deze werkzaamheden en welke invloed hebben de werkzaamheden op 
o.a. het woon-/werkverkeer van onze inwoners ?

Op 15 september jl. vond een voorlichtingsavond plaats, onder andere over de plannen die het 
Hoog Heemraadschap van Rijnland heeft met het Rijnlandshuis in Spaarndam. Tijdens die avond 
is de suggestie geopperd om de Lagedijk af te sluiten bij het Rijnlandshuis en weer aan te laten 
sluiten op de Lagedijk in SpaarneBuiten. Op deze manier wordt een gevaarlijke kruising afgesloten 
voor het gemotoriseerde verkeer, het Rijnlandshuis blijft toegankelijk via de Lageweg. Is het 
college bereid deze suggestie serieus in overweging te nemen?

Tijdens deze avond werd ook de vraag gesteld waarom de bewoners van het gedeelte van 
Spaarndam dat onder het bestuur van de gemeente Haarlem valt, niet van deze 
voorlichtingsavond op de hoogte gesteld waren. Hetzelfde zou je trouwens kunnen vragen over de 
voorlichtingsavond die de gemeente Haarlem gehouden heeft op 22 september over de 
werkzaamheden op haar grondgebied. 
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Is het college bereid om in overleg te treden met de gemeente Haarlem, om te bereiken dat in 
geval van voorlichtingsbijeenkomsten betreffende het gehele dorp Spaarndam, de inwoners van 
het gehele dorp ook geïnformeerd worden?

Tijdens de afgelopen periodes zijn wij regelmatig geconfronteerd met zeer zware regenbuien. Het 
dorp Zwanenburg heeft een paar maal blank gestaan. Er werd gesproken over de noodzaak om 
een nieuw bezinkbassin bij de Mientekade. Hoe is de actuele situatie op dit moment? Wanneer 
verwacht het college een uitspraak van de Raad van State over de Mientekade?

Buslijn 80 en 14.
Naast de inmiddels op buslijn 80 gesneuvelde bushalte bij de Vinkenbrug, dreigt ook voortdurend 
het opheffen van buslijn 14. Is het college voornemens pro- actief (bij voorkeur gezamenlijk met de 
gemeente Haarlem) op te treden naar de verantwoordelijke gedeputeerde, teneinde ook deze 
belangrijke busverbinding voor onze inwoners in stand te houden ?

SugarCity 
De raad heeft altijd als uitgangspunt gehad dat de kosten van ontsluiting voor rekening van de 
projectontwikkelaar moesten komen. Welk standpunt neemt het college op dit moment in ten 
aanzien van de kosten van de westelijke ontsluiting?

Polanenpark
De gemeente is aandeelhouder van dit park. Er hebben zich nu twee grote bedrijven gevestigd. Is 
de directie van het park nog in gesprek met nieuwe kandidaten?. Hoe wordt er publiciteit gegeven 
aan deze vestigingsplaats zo dicht bij Schiphol?

Programma 3 Economische Zaken.

Beleidsontwikkelingen 2015.
Wij gaan er vanuit dat de in het kader van een terugval in het Midden- en Kleinbedrijf genoemde 
opmerking: “In Spaarndam blijkt dat sinds enkele jaren uit leegstand van winkels aan Dr. W. 
Nijestraat”, geplaatst is in het kader van enige zelfspot ? De meeste van deze winkeltjes staan 
immers al vele jaren leeg. Kan het college ons een indicatie geven wanneer wij een raadsvoorstel 
tegemoet kunnen zien betreffende de plannen op dit stukje terrein in Spaarndam? 

Overleg bedrijfsleven en KvK 
Om het overleg met het bedrijfsleven en de Kamer van Koophandel weer nieuw leven in te blazen, 
vinden wij een goed initiatief. Wij vragen ons alleen af of dit overleg plaats vindt door middel van 
gesprekken met de bestaande ondernemersverenigingen of dat alle gevestigde bedrijven hier 
afzonderlijk voor worden uitgenodigd. Wat is het standpunt van het college hierin? 

Programma 4 Onderwijs.

In een van de laatste nummers van het VNG Magazine viel te lezen dat gemeenten 5% te veel 
betalen voor het leerlingenvervoer. Een van de oorzaken was dat de betreffende nota’s vaak niet, 
globaal of incidenteel gecontroleerd worden. Hoe is een en ander in onze gemeente geregeld?

Brede school.
De gebiedsvisie Halfweg gaat uit van het realiseren van een brede school in de dorpskern. Het 
college gaat er vanuit dat in deze brede school plaats is voor de basisscholen en overige 
maatschappelijke voorzieningen. Aan welke voorzieningen wordt dan gedacht? Heeft er al overleg 
plaats gevonden met deze maatschappelijke voorzieningen? Op welke termijn denkt het college 
met een voorstel naar de raad te komen?
Programma 5 Cultuur en recreatie.
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Cultuureducatie.
De Stichting Hart verzorgt educatieprogramma’s over de verschillende disciplines van kunst en 
cultuur, Deze programma’s worden aangeboden aan het primair onderwijs. Maken de leerlingen op 
onze basis scholen inderdaad op deze manier kennis met de verschillende vormen van kunst en 
cultuur en hoe werkt een en ander in de praktijk?

Jeugdcultuurfonds. 
Dit betreft vooral jeugdigen in achterstandsposities. Wat is de definitie van “achterstandspositie” en 
wie bepaald of er sprake is van een dergelijke situatie? De gemeentelijke taak is gering, wij bieden 
alleen ondersteuning bij PR en communicatie. Kan het college hier nader toelichting op geven?

Sportverenigingen.
Onder dit hoofd wordt ook aandacht besteed aan overgewicht. De gezondheid van het kind is in de 
eerste plaats een taak van de ouders. Maar ook vanuit het onderwijs kan er aandacht aan 
overgewicht worden besteed. Welke taak ziet het college voor zich op dit gebied om zowel tijdens 
het onderwijs als bij de sportverenigingen voldoende aandacht te krijgen voor het probleem van 
overgewicht?

Financieel overzicht
Het college verwacht een stijging van baten op openbaar groen en openluchtrecreatie door 
verdere verkopen van snippergroen. Welke stukken snippergroen denkt het college nog te kunnen 
verkopen en tegen welke prijs?

Programma 6 Sociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening.

Transities AWBZ, WMO, Jeugd en participatie. 
In de tweede kamer is vanuit de oppositie duidelijk aangegeven dat er aan de manier waarop een 
en ander in de praktijk wordt geregeld bezwaren kleven. Binnen het samenwerkingsverband met 
de gemeente Heemstede en gemeente Bloemendaal wordt hard gewerkt om te komen tot een 
goede uitvoering van de wettelijk opgelegde taken. Toch willen wij graag van het college horen hoe 
de huidige stand van zaken is. Met welke problemen worden wij straks in de overgangsfase 
geconfronteerd en hoe gaan we die problemen oplossen? Is het college van mening dat de 
toezeggingen van de Staatssecretaris voldoende zijn om het hoofd te bieden aan deze 
problemen?

Programma 7 Volksgezondheid en milieu.

Afvalscheidingsadvies.
Het huidige scheidingsresultaat in onze gemeente is nog ver verwijderd van de landelijke 
doelstelling. Hoe denkt het college te bereiken dat ook in onze gemeente de landelijke doelstelling 
wordt behaald?

Terugdringen vervuiling. 
Een enkele maal worden de scholen ingeschakeld om het zwerfafval te verwijderen. Op zich zelf 
genomen een goed initiatief om de kinderen er al op attent te maken dat je geen rommel op straat 
of in het water moet gooien. Maar welke initiatieven denkt het college te ontwikkelen om de 
vervuiling verder terug te dringen?
Duurzame- en energiebesparende maatregelen.
Wij hebben het onderwerp meer aan de orde gesteld. Maar wanneer mogen we nu acties van het 
college verwachten? 

Geluids- en stofhinder vanuit de omgeving.
Schiphol, N200, A9, Westpoort Spoorlijn Haarlem- Amsterdam……
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De “stapeling” van geluidshinder en fijnstof-belasting, vormt voor onze gemeente een steeds groter 
wordend probleem. De grens van het toelaatbare is bereikt of overschreden.
Onze gemeente kan geen verdere belasting door deze vormen van hinder meer verdragen. Er zal 
energie gestopt moeten worden om deze mening en gedachte in te bedden bij de gemeentevisies 
van de ons omringende gemeentes binnen de Metropool Regio Amsterdam, alsmede bij de 
Provincie.

Leefbaarheidsgelden Schiphol.
Wij willen dat het college i.s.m. de gemeente Haarlem, stappen onderneemt om de plannen van de 
Dorpsraad Spaarndam verder te concretiseren. Daarmee kunnen gelden uit de tweede tranche 
voor verbetering van de leefomgeving van Schiphol worden aangevraagd.
Deze gelden kunnen volgens het CDA ook ingezet worden om de toekomst van het Dorpshuis 
Spaarndam veilig te stellen. Deelt het college deze mening ?

Programma 8 Ruimtelijke ordening en volkshuisvesting.

Bouwgrondexploitatie.
Als er, om wat voor redenen dan ook, afspraken gemaakt worden met projectontwikkelaars, hoe 
denkt het college dan de belangen van de gemeente zo goed mogelijk in de betreffende 
overeenkomsten te regelen? Situatie zoals zich in het verleden hebben voorgedaan zoals bij 
Waterwende dienen voorkomen te worden. Wij vernemen graag van het college hoe zij  een en 
ander in voorkomende gevallen zullen regelen.

Groenplan en Structuurplan 2035  

Door samenwerking met de omringende gemeenten in de MRS, willen wij een werkelijke groene 
buffer handhaven in een verstedelijkende Randstad.

Daarbij dient de Houtrakpolder groen te blijven door samen met de overige groene gebieden in de 
gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude, dit gebied nadrukkelijk(er) te profileren als een soort 
“Central Park “ binnen de MRA . Hiertoe dient een concrete invulling te worden gegeven aan de 
inrichting van het Groene Schip en de rest van de Houtrakpolder. Projecten, uit te voeren door 
bijvoorbeeld jongeren uit de zogenaamde top 600 (i.s.m. DWI- Amsterdam, stichting Het Eiland en 
SBB), kunnen hierin worden opgenomen. SBB dient hiertoe allereerst een inrichtingsplan voor de 
Houtrakpolder op te stellen en de toegezegde investeringen uit de inkomsten van het Groene 
Schip ook daadwerkelijk ter beschikking te stellen. Het college moet het initiatief en de leiding op 
zich nemen om dit proces in gang te zetten. De Houtrakpolder kan mede door dit sociaal aspect, 
een bredere en gevarieerdere invulling krijgen dan alleen recreatief groen gebied. Het Groene 
Schip mag van ons versneld aangelegd worden.  Welke stappen gaat het college ondernemen om 
SSB te bewegen haar financiële toezeggingen waar te maken en tevens te komen met een 
inrichtingsplan voor de Houtrakpolder ?

SpaarneBuiten
Het CDA is blij met de uitspraak van de Raad van State. Wij verwachten van het college binnen 
niet te lange tijd een prognose van de verdere ontwikkelingen op dit terrein.

Eerder in onze algemene beschouwingen hebben wij al iets gezegd over het Rijnlandshuis. Toch 
nog even de vraag welke conclusies het college trekt uit hetgeen besproken is op 15 september jl. 
ten aanzien van het gemeenlandshuis (Rijnlanshuis). 

Woonvisie 2014 – 2018.
Deze wordt, na voorlopige vaststelling door het college, gedurende 6 weken ter visie gelegd. Na 
het verstrijken van deze periode zal de Woonvisie met de bijbehorende nota Zienswijzen ter 
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besluitvorming worden aangeboden aan het College. Eerst in december, mag volgens planning de 
Raad er iets over zeggen. Deze gang van zaken bevreemd ons enigszins, graag horen wij van het 
college een nadere uitleg hierover.

Financieel overzicht. 
Als belangrijkste punt wordt aangevoerd een andere toerekening van overheadkosten. Kan het 
college hier iets specifieker in zijn? Ook staat er een post voor stads- en dorpsvernieuwing. Komt 
hiervoor nog een afzonderlijk raadsvoorstel zodat wij hier inhoudelijk over kunnen discussiëren?

Programma 9 Algemene dekkingsmiddelen.

De algemene uitkering gaat duidelijk omlaag. De verwachting is dat deze dalende lijn zich voortzet, 
deze conclusie mag getrokken worden op basis van de uitkeringspercentages. Daar tegenover 
staat dat SpaarneBuiten nu verder ontwikkeld kan gaan worden. Welke invloed gaat dit hebben op 
onze meerjarenbegroting?

Paragrafen

Paragraaf C.

We blijven in herhaling vallen: een jaar geleden hebben we de vraag gesteld over de status van de 
Spaarndammerdijk. Ook nu weer kunnen we dezelfde vraag stellen. Het Hoogheemraadschap van 
Rijnland zal pas een beslissing over het al of niet ophogen van de dijk nemen, nadat de 
staatssecretaris een beslissing genomen heeft over de status van de dijk. Na de Provinciale 
goedkeuring voor het vervangen van de Noordersluis in IJmuiden, zijn ook uitspraken gedaan over 
primaire waterkeringen. Wanneer doet de staatssecretaris nu eindelijk eens een uitspraak over de 
status van de dijk? Heeft het college hier contacten over met de eigenaar van de dijk?

Tot slot.
Wij hopen dat alle betrokkenen zich in willen blijven zetten voor het gebied dat (nu nog steeds…) 
de naam heeft: Gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude. Moge alle betrokkenen de kracht en 
de wijsheid vinden om de juiste beslissingen te nemen, beslissingen die in het belang zijn van de 
inwoners van deze gemeente.
De CDA fractie wenst het college wijsheid toe bij de beantwoording van de vragen. 

De CDA fractie,

Ingrid Vink

Henk Koelman

Ruut van Schie

Theo van Heese
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BEANTWOORDING DOOR HET

COLLEGE VAN

BURGEMEESTER EN WETHOUDERS
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INLEIDING
Ook dit jaar (voor de eerste keer in deze collegeperiode) hebben wij de algemene beschouwingen 
van de fracties schriftelijk ontvangen. Deze reacties vormen samen met de onderstaande 
beantwoording de eerste termijn van de behandeling van de gemeentelijke Programmabegroting 
2015. Op 6 november aanstaande vanaf 20.00 uur hebben de fracties de gelegenheid om 
mondeling te reageren op onze antwoorden. Als laatste zullen wij dan als college reageren en zal 
de begroting met eventuele moties en amendementen in stemming worden gebracht.
Hieronder gaan wij na een aantal algemene opmerkingen in op de bijdragen van de fracties.
In ons antwoord houden wij de met Raadspresidium in het verleden vastgestelde volgorde aan:

- GroenLinks
- VVD
- PvdA
- D66
- CDA

De fracties hebben ons, samen met de algemene beschouwingen, een uittreksel hiervan 
meegestuurd. Wij zullen deze samenvattingen opnemen in de digitale Gemeentekrant van 
november 2014, die gewijd zal zijn aan de begroting 2015.

ALGEMEEN
In de afgelopen raadsvergadering werd een krediet verleend voor een verdiepingsonderzoek om te 
komen tot een toekomstvisie voor onze gemeente. Het feit dat dit unaniem is gebeurd en de wijze 
en de sfeer waarop de daaropvolgende Raadsconferentie werd gehouden stemt ons tot 
tevredenheid. 

Het is de belangrijkste beslissing die in de komende raadsperiode genomen dient te worden en 
dan is het belangrijk dat alle partijen hierbij zijn betrokken en instemmen met het te volgen proces.

De gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude beschikt over een sluitende begroting 2015 en 
een sluitend financieel meerjarenperspectief. Dat op zich is een hele prettige constatering. 
Meerdere fracties wijzen er echter op dat de vinger aan de pols dient te worden gehouden. Er zijn 
veel onzekerheden voor gemeenten in de vorm van het kostenverloop van de transities. Voor onze 
gemeente zijn er daarnaast ook nog de financiële risico’s rond de Precarioheffing en het 
wegenbeheer. De gemeente heeft daarentegen niet te maken met de afwaardering van 
grondwaarden of een grootschalige bezuinigingsopdracht.

De voorgenomen bouwactiviteiten zullen zich vertalen in een stijging van de algemene uitkering en 
OZB opbrengst (mogelijk al vanaf 2016) en daarnaast zullen er eenmalige bouwleges worden 
gegenereerd. 

Al met al zijn wij het eens met de kwalificatie van de financiële situatie door de provincie Noord – 
Holland: “redelijk”.

Wij zijn content met de constatering van de VVD dat de Programmabegroting 2015 een goed, nog 
bondiger en meer duidelijk verhaal is en dat er gehoor is gegeven aan het herhaald verzoek van 
deze fractie de afgelopen jaren om de stukken helder en bondig te maken en onnodige 
herhalingen te voorkomen.
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Meerjarenramingen

Vraag VVD
Kan het college in procenten aangeven welke afname wordt verwacht van de Algemene Uitkering  
en wat de toename van kosten zal zijn voor de decentralisaties?
Welke maatregelen heeft het college voor ogen indien voornoemde gebeurt?
Vraag CDA
De begroting is gebaseerd op de meicirculaire. Ondertussen heeft de septembercirculaire het  
levenslicht gezien, waaruit blijkt dat wij voor de jaren na 2015 iets minder uitkering van de 
Rijksoverheid gaan ontvangen dan in de meerjarenbegroting is opgenomen. De verlaging van 
deze uitkering is echter minimaal en heeft niet tot gevolg dat de meerjarenbegroting niet meer  
sluitend is.
Antwoord
De gevolgen van de septembercirculaire 2014 hebben wij als bijlage bij de beantwoording van de 
algemene politieke beschouwingen gevoegd. De teruggang willen wij kenmerken als beperkt. Wij 
menen dat de opbrengstverhogingen vanuit de bouwactiviteiten SpaarneBuiten en Sugar City 
voldoende zijn om zowel de benodigde bezuinigingsoperatie (structureel  €. 45.000 vanaf 2016) als 
de teruggang in algemene uitkering (€. 32.000 in 2015) op te vangen. 
Bij de decentralisaties gaan wij uit van budgettaire neutraliteit. Verder menen wij dat eventuele 
tegenvallers allereerst opgevangen kunnen worden door een beroep te doen op de aanwezige 
reserves. Daarna zal dan eventueel structurele dekking moeten worden gevonden. 

Vraag CDA
Kan het college aangeven wat zij verstaan onder een “voorzichtig financieel beleid” ?
Antwoord
Voor ons betekent dit een goede balans vinden tussen inkomsten en uitgaven waarbij zo veel als 
mogelijk de bestaande voorzieningen in stand dienen te blijven en de lasten voor de burgers niet 
explosief mogen stijgen.
De budgetten van de afdelingen zijn taakstellend en zullen streng worden bewaakt. Afwijkingen 
zullen worden opgenomen met de raad.

Vraag D66
Over de Programma Begroting 2015/ Meerjaren perspectief willen wij nog het volgende kwijt. 
De precariobelasting is sterk verhoogd, voor het jaar 2015, maken dit soort verhogingen het verzet  
tegen deze belasting niet allen maar groter?
Antwoord
De tarieven zijn op advies van de GBKZ aangepast met een schuin oog naar de tarieven van de 
gemeenten in de regio die deze belasting ook kennen. Er is in onze gemeente sprake van één 
belastingplichtige (Liander) die de aanslag aanvecht via de rechtbank. Het verzet kan daarom niet 
verder toenemen.

Vraag D66
Blz. 4 Belastingbeleid de tarieven worden met 2% verhoogd met uitzondering van de Onroerend 
Zaakbelasting en de Roerende Zaakbelasting, de stijging is 2% t.o.v. 2014. Verklaar u nader.
Antwoord
De tarieven van de OZB en RZB kennen een reële stijging van 2%. Daarnaast zijn de tarieven 
verhoogd met 4% vanwege de door de GBKZ vastgestelde waardedaling van de economische 
eigendommen in onze gemeente met dit percentage. Anders gezegd: door een tariefsverhoging 
van 2% wordt een opbrengststijging verkregen van 2% (los van de areaaluitbreiding wegens ver – 
en nieuwbouw van economische eigendommen). 
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Inleiding politieke beschouwingen:

Vraag CDA
De overgebleven vraag blijft echter: wat gaat er gebeuren met de landschapsheuvel ?  Neemt de 
gemeente deze over van de projectontwikkelaar en hoe worden, onverhoopte toekomstige 
problemen met de verontreinigde grond, in financieel opzicht, afgedekt ? 
Antwoord
Dit deel van het terrein van SpaarneBuiten is onderwerp geweest van een grootschalige 
bodemsanering. De vervuilde grond is ingepakt en voorzien van een leeflaag. Daarmee is de 
landschapsheuvel geschikt voor het gebruik als openbaar gebied. Het kan worden ingericht als 
landschapspark en wandelgebied. De huidige eigenaar heeft een overeenkomst voor de 
zogeheten nazorg gesloten met de N.V. Afvalzorg. In technische zin zullen zij de sanering 
bewaken en eventuele milieutechnische vraagstukken oplossen. De gemeente neemt de 
eigendom van het gebied over om het als openbaar park te doen gebruiken. In verband met 
inrichting en onderhoud ontvangt de gemeente van de huidige eigenaar een eenmalige vergoeding 
van vierhonderdduizend euro voor onderhoud en beheer De koopakte is in voorbereiding bij de 
notaris.

36



PROGRAMMA 0                                                                                                      ALGEMEEN BESTUUR  

Stelling VVD
Het verder professionaliseren van ons ambtelijk apparaat is nog steeds een opgave om de 
toekomstige problemen het hoofd te kunnen bieden en een bestuurskrachtige gemeente te blijven.  
Voor zover mogelijk zullen ook hier kosten moeten worden beperkt. 
Gezien de huidige ontwikkelingen zijn wij voorstander om, waar mogelijk, mutaties in het  
personeelbestand d.m.v. detachering op te vangen.
Antwoord
Waar het ondersteuning van piekwerkzaamheden betreft of projecten is hulp van buiten via 
detachering of een extern bureau een oplossing. Vaak is dit beduidend duurder (met name 
tijdelijke inhuur van externen) maar na het slechten van de werkpiek of het realiseren van het 
project wordt zonder kosten afscheid genomen van de externe kracht. Voor reguliere 
werkzaamheden wordt eigen personeel aangetrokken. Dat is goedkoper, biedt meer zekerheid 
maar betekent wel dat de betrokkene recht heeft op de rechtsbescherming als werknemer.

Vraag D66
Blz. 9 Bestuurskracht, met welke intentie is de provincie bereikt een geldelijke bijdrage te leveren  
voor een onderzoek, is dit voor een zelfstandigheid of voor een fusie? 
Antwoord
De provincie stelt (uiteraard) geen eisen aan de uitkomst van het onderzoek.

Vraag D66
Vanwaar het optimisme dat de leges rij- en reisdocumenten zullen toenemen?
Antwoord
Omdat de looptijd van de rij – en reisdocumenten behoorlijk zijn verlengd, zijn ook de leges sterk 
toegenomen. Dat betekent de eerste jaren een meeropbrengst die in de tijd gaat afvlakken doordat 
er minder aanvragen zullen worden gedaan vanwege die langere geldigheidstermijn.  

Vraag D66
Persoonsgegevens 
Bekeken dient te worden of de openingstijden in de avonduren opwegen tegen de bezetting van  
minimaal  drie  personen en de openstelling  van het  gemeentehuis  met  de daaraan verbonden 
kosten.
Antwoord 
Nee, de kosten wegen niet op tegen de openingstijden, het levert niet meer verkopen op, dit is 
onze dienstverlening, waar wel volop gebruik van gemaakt wordt.

Vraag D66
Voor wat betreft de offerte voor de GBA- mutaties kan wellicht in samenwerkingsverband zoals die  
er al is met de gemeenten Bloemendaal en Heemstede worden bekeken of dit niet goedkoper kan  
in evt. overleg met de Stichting RIJK waarbij in ogenschouw dient te worden genomen dat wij niet  
de enige gemeente zijn die met deze materie te maken krijgen. 
Antwoord
De offerte van onze leverancier Procura is aanzienlijk “goedkoper” en wordt op dit moment getest 
door GBKZ en hun leverancier

Vraag D66
Tevens blijkt dat inwoners van Zwanenburg van de gemeente Haarlemmermeer hun gemeentelijke  
bescheiden  ook  wel  zouden  willen  ophalen  op  ons  gemeentehuis.  Wellicht  kan  hiervoor  een  
oplossing worden bedacht. 
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Antwoord
De gemeente is hier ook een voorstander van, maar het is wettelijk gezien nog onmogelijk; er is 
nog geen basis voor plaats- onafhankelijke dienstverlening.

Vraag D66
Verkiezingen
Zoals  door  ons  reeds  is  geopperd  zou  moeten  worden  bezien  in  hoeverre  de  nieuwe  
Brandweerkazerne niet als stembureau kan worden ingericht mede vanwege de centrale ligging.
Antwoord
Deze locatie is niet geschikt. Gekozen is nu vooralsnog voor nogmaals Don Bosco, als men dit  
voor een redelijk bedrag wil doen, en anders de gymnastiekzaal van de Jozefschool.

Vraag PvdA
Wij zijn vorig jaar akkoord gegaan met het voorstel van B&W om de digitale gemeentekrant na 1 
jaar te evalueren. Inmiddels wordt alles digitaal aangeboden. Er is wel een geprinte versie op 
verschillende plaatsen. Naar ons idee is de evaluatie nog niet gebeurd. We zijn benieuwd hoe de 
digitale wereld wordt ervaren. En zullen bezien of we dan opnieuw met ons voorstel komen om 
ook een papieren versie per post in te stellen. 
Antwoord
Het is juist dat de evaluatie nog niet is uitgevoerd. Het staat gepland in het begin van 2015

Vraag VVD
Kan het college aangeven wanneer de VVD de antwoorden op de schriftelijk ingediende vragen 
aangaande de bescherming van de privacy kan verwachten?
Antwoord Wij zijn ervan uitgegaan dat het gaat om vragen in het kader van artikel 39 van het 
Reglement van Orde van de gemeenteraad. Voor een deel is dit onderwerp verwerkt in beleidsplan 
sociaal domein. De overige vragen zullen binnenkort beantwoord worden.

Vraag CDA
Verkiezingen. De raad wil dat er in het dorp Halfweg op een centrale plaats een stembureau is. Als  
hier kosten aan verbonden zijn, zullen we dat moeten accepteren. Is het college voornemens 
uitvoering te geven aan het standpunt van de raad?
Antwoord
Ja, bekeken wordt of Don Bosco voor minder geld ruimte beschikbaar wil stellen. Alternatief is de 
gymzaal van de Jozefschool .
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P  ROGRAMMA 1                                                                              OPENBARE ORDE EN VEILIGHEID  

Vraag D66
De overheadkosten worden weer eens van het ene naar het andere programma verschoven. Het  
blijft daarom lastig de juiste bedragen te zoeken bij de kosten Openbare Orde en Veiligheid, de  
toename van 2013 naar 2015 met € 37.000,- is hier een voorbeeld van.
Antwoord
Er is een ambtenaar veiligheid aangesteld waarvan op een later tijdstip de omvang van de functie 
is uitgebreid. Deze taak wordt steeds omvangrijker en dat is terug te vinden in de salariskosten en 
vervolgens in de overheadkosten.   

Vraag VVD
Ondanks het algemene positieve beeld wil de VVD wel haar zorg uitspreken over de toenemende 
mate van drank en drugs gebruik in de openbare ruimte door de jeugd en het lozen van XTC afval  
in het buitengebied. Wij verzoeken het college hier gepast tegen op te treden. Dit past prima in het  
kader van inzetten van BOA’s zoals nu structureel van de grond lijkt te komen. 
Antwoord:
Binnen het takenpakket van de BOA wordt aan dit onderwerp gewerkt. Ook bij de politie heeft dit 
onderwerp de aandacht.

Vraag VVD
Kan het college aangeven wat men denkt te gaan doen tegen de overlast van het gebruik van 
drank en drugs door jeugd in de openbare ruimte en het lozen van XTC afval? 
Wij overwegen om met name over het laatste deel een motie in te dienen. 
Antwoord: 
Tegen het illegaal dumpen van XTC afval (in de nacht) kan niet zo heel veel worden gedaan.

Vraag D66
De inzet  van de BOA’s wordt  vanuit  D66-kant  zeer gewaardeerd,  echter wij  maken ons grote  
zorgen over de toenemende ontwikkelingen op het gebied van drugsafval in het recreatiegebied  
Spaarnwoude.  Hierbij  zou  de  samenwerking  met  de  gemeente  Velsen  en  evt.  andere  
belanghebbende  een  punt  van  grotere  aandacht  mogen  krijgen,  waarbij  de  kosten  
vanzelfsprekend dienen te worden verdeeld met de anderen.  De inzet  van de BOA’s is  zoals  
gemeld zeer belangrijk voor onze gemeente. Een lijstje met prioriteiten waarbij alle partijen zich  
kunnen vinden verdient naar onze mening een hoge prioriteit.  Bezien dien te worden in welke  
vorm dit dient te worden gegoten. Zoals in de inleiding al is gemeld verdient het de aanbeveling  
om bewoners te betrekken in  de preventie  van woningen die niet  binnen de aanrijtijd  van de  
hulpverleners liggen.  Hiermee kan een boel ellende worden voorkomen als  men zelf  zich ook  
eventueel wapent tegen dreigingen zoals brand en inbraakmeldingen. Neemt niet weg dat bij dit  
soort aanpassingen die bewoners zich dan aan de gemeentelijke eisen zoals die hiervoor worden  
gesteld houden. 
Vraag CDA
Recentelijk is de APV herzien. Deze verordening staat bol van voorschriften waarop gehandhaafd  
dient te worden. Het CDA verneemt graag van het college de top tien onderwerpen waarop in het  
komende jaar specifiek gehandhaafd gaat worden. 
Antwoord
 Op 17 juni 2014 is de BOA gestart met zijn werkzaamheden in onze gemeente. De inzet betreft 
gemiddeld 4 uur per week. Voor 2014 is / wordt de BOA ingezet op de hiernavolgende 
onderwerpen:

- controle op vrachtverkeer zonder ontheffing
- controleren op fietsen in de rekken rond het stationsgebied
- dumpen van illegaal afval
- overlast van hondenpoep
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- overlast geparkeerde aanhangwagens / caravans
- overlast overmatig voeren van dieren
- overlast hangjeugd
- toezicht drank en horeca en illegaal kamperen tijdens evenementen
- controle op de drank en horeca (26 inrichtingen)
- controle Growshop
- afhandelen (afleggen huisbezoeken) schriftelijke klachten m.b.t. overlast
- acties op basis van nieuwe ontwikkelingen

De actielijst 2014 zal in 2015 worden voortgezet. Wij zullen u 1x per kwartaal d.m.v. een 
voortgangsrapportage op de hoogte houden van de stand van zaken.

Vraag PvdA
Op het gebied van handhaving en preventie zijn een aantal maatregelen in de goede richting 
gezet. We willen graag weten wat voor effect het stoppen van het inhuren van de BOA bij het  
recreatieschap voor gevolgen heeft voor het schap. 
Antwoord
Voordat wij de overeenkomst met de Milieudienst IJmond voor de inzet van een BOA hebben 
afgesloten hebben wij gebruik gemaakt van de diensten van het recreatieschap. Over de uitvoering 
van de BOA- taken door het recreatieschap waren wij niet tevreden. Dit is dan ook de reden dat wij 
zijn overgestapt naar de Milieudienst IJmond. Over de uitvoering van de taken van de BOA van de 
Milieudienst IJmond zijn wij zeer tevreden. Wij zijn niet op de hoogte van de gevolgen voor het 
schap nu wij gebruikmaken van de diensten van de Milieudienst IJmond. 

Vraag PvdA
Inmiddels is de APV aangepast om het plaatsen van fietsen en brommers buiten de rekken bij het  
station Halfweg. In de praktijk blijken nog regelmatig deze buiten de toegewezen plekken te staan 
en de lift te belemmeren. In het kader van toegankelijkheid en veiligheid willen we vragen hier op 
te gaan handhaven. 
Antwoord
Door de BOA is in de periode van de afgelopen 2 maanden actie ondernomen op het niet plaatsen 
van fietsen in de daarvoor bestemde fietsenrekken. Deze actie heeft bestaan uit de foutief gestalde 
fietsen te voorzien van een stikker met waarschuwing. Vanaf eind oktober a.s. zullen wij overgaan 
tot het verwijderen van de fietsen die tegen betaling van een vastgesteld bedrag kunnen worden 
opgehaald op de gemeentewerf. De procedure om tot verwijdering over te gaan is nagenoeg 
gereed. Via de website van onze gemeente houden wij onze burgers op de hoogte van de 
ontwikkelingen op dit punt. 

Vraag CDA
Tijdens deze avond werd ook de vraag gesteld waarom de bewoners van het gedeelte van 
Spaarndam dat onder het bestuur van de gemeente Haarlem valt, niet van deze 
voorlichtingsavond op de hoogte gesteld waren. Hetzelfde zou je trouwens kunnen vragen over de 
voorlichtingsavond die de gemeente Haarlem gehouden heeft op 22 september over de 
werkzaamheden op haar grondgebied. Is het college bereid om in overleg te treden met de 
gemeente Haarlem, om te bereiken dat in geval van voorlichtingsbijeenkomsten betreffende het  
gehele dorp Spaarndam, de inwoners van het gehele dorp ook geïnformeerd worden?
Antwoord
Daartoe is het college bereid. 
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PROGRAMMA 2                                                               VERKEER, VERVOE  R EN VEILIGHEID  

Vraag D66 
Baten verkeersmaatregel te land plus € 228.000,- welke donatie betreft dit?
Antwoord:
Deze  inkomst  in  2014  betreft  de  subsidiëring  van  de  aanpassingen  /  verbeteringen  aan  de 
bushaltes.

Vraag CDA
Openbare verlichting.
Het college is van plan om een beheersplan op te stellen voor de openbare verlichting. Op welke 
termijn kunnen wij een dergelijk plan, onderbouwd met een financiële paragraaf, tegemoet zien in  
de raad ? 
Antwoord
Het betreft een onderhoudsplan voor de openbare verlichting, nummering en digitaliseren 
lichtmasten incl. opzetten meerjaren investeringsplan. Het onderhoudsplan zal aan het eind van 
het 2e kwartaal 2015 aan uw Raad worden aangeboden. 

Vraag CDA
Onderhoud en nieuwbouw wegen.
In 2013 is er een Wegenbeheersplan gemaakt door Arcadis. Dit plan schijnt niet te voldoen 
aangezien er in 2014 een nader onderzoek heeft plaats gevonden. Hoe luidde de opdracht die in 
2013 aan Arcadis was verstrekt en wat zijn de kosten verbonden aan het nadere onderzoek dat in 
2014 is verricht? Door welk bureau is het onderzoek in 2014 gedaan? 
Antwoord
Het door Arcadis in 2013 opgestelde Wegenbeheersplan voldoet aan de door ons opgestelde 
opdracht. Voor het nader onderzoek ( uitvoeren van constructiemetingen) was in de opdracht van 
2013 bewust nog geen opdracht gegeven, omdat de uitkomsten van het rapport aangeeft op welke 
wegen nader onderzoek zal moeten worden uitgevoerd. De opdracht voor het uitvoeren van een 
nader onderzoek voor een beperkt aantal wegen is inmiddels gegeven. Op basis van dit nader 
onderzoek zullen de jaarlijkse kosten, zoals opgenomen in de rapportage van 2013 naar boven of 
naar beneden worden bijgesteld (verdere verfijning van de maatregelen en kosten). Het nader 
onderzoek is voor een bedrag van €  11.750,- eveneens door Arcadis uitgevoerd.  In het 1e 

kwartaal van 2015 zal uw raad het uitvoeringsprogramma wegen worden toegestuurd. 

Vraag CDA
Spaarndammerdijk en gebied Rijnlandshuis e.o. 
In opdracht van de gemeente Haarlem gaat Liander nu toch werkzaamheden uitvoeren op de 
IJdijk en Spaarndammerdijk in het oude dorp Spaarndam. Is er overleg tussen onze gemeente met 
de gemeente Haarlem over deze werkzaamheden en welke invloed hebben de werkzaamheden 
op o.a. het woon-/werkverkeer van onze inwoners ? 
Antwoord
Over de bovenvermelde werkzaamheden hebben wij intensief contact met de gemeente Haarlem. 
Overigens hebben wij een afspraak met de gemeente Haarlem dat wij elkaar op de hoogte houden 
van uit te voeren werkzaamheden in Spaarndam.

Vraag CDA
Op 15 september jl. vond een voorlichtingsavond plaats, onder andere over de plannen die het  
Hoog Heemraadschap van Rijnland heeft met het Rijnlandshuis in Spaarndam. Tijdens die avond 
is de suggestie geopperd om de Lagedijk af te sluiten bij het Rijnlandshuis en weer aan te laten 
sluiten op de Lagedijk in SpaarneBuiten. 
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Op deze manier wordt een gevaarlijke kruising afgesloten voor het gemotoriseerde verkeer, het  
Rijnlandshuis blijft toegankelijk via de Lageweg. Is het college bereid deze suggestie serieus in 
overweging te nemen? 
Antwoord
Wij zullen uw suggestie serieus in overweging nemen. Door de omwonenden zijn verschillende 
suggesties gedaan voor een meer veilige toegang naar het Rijnlandshuis al dan niet in relatie tot 
SpaarneBuiten. Er zijn ook al eerder maatregelen met de Dorpsraad besproken. Wij onderzoeken 
momenteel de korte en lange termijn maatregelen voor de Spaarndammerdijk, Lagedijk, Lageweg 
en Zijkanaal C weg. Alle suggesties worden in dit onderzoek op hun voor- en nadelen bekeken. 
Begin november 2014 zullen wij over diverse verkeersoplossingen in Spaarndam in overleg treden 
met de Dorpsraad. 

Vraag CDA
Tijdens deze avond werd ook de vraag gesteld waarom de bewoners van het gedeelte van 
Spaarndam dat onder het bestuur van de gemeente Haarlem valt, niet van deze 
voorlichtingsavond op de hoogte gesteld waren. Hetzelfde zou je trouwens kunnen vragen over de 
voorlichtingsavond die de gemeente Haarlem gehouden heeft op 22 september over de 
werkzaamheden op haar grondgebied. Is het college bereid om in overleg te treden met de 
gemeente Haarlem, om te bereiken dat in geval van voorlichtingsbijeenkomsten betreffende het  
gehele dorp Spaarndam, de inwoners van het gehele dorp ook geïnformeerd worden? 
Antwoord
In het concept Beleidsplan Kernenbeleid heeft het college al aangegeven over dit soort 
voorlichtingsbijeenkomst voor inwoners contact op te nemen met de buurgemeenten. 

Vraag CDA
Tijdens de afgelopen periodes zijn wij regelmatig geconfronteerd met zeer zware regenbuien. Het  
dorp Zwanenburg heeft een paar maal blank gestaan. Er werd gesproken over de noodzaak om 
een nieuw bezinkbassin bij de Mientekade. Hoe is de actuele situatie op dit moment? Wanneer  
verwacht het college een uitspraak van de Raad van State over de Mientekade? 
Antwoord
De problemen met de riolering in het dorp Zwanenburg zijn alom bekend. Arcadis heeft ons na 
onderzoek meegedeeld dat een bezinkbassin bij de Mientekade niet nodig is. Wij hebben het 
verzoek om geen bezinkbassin aan te leggen ter goedkeuring voorgelegd aan het 
Hoogheemraadschap. Het wachten is op de toestemming van het Hoogheemraadschap. Wij 
verwachten binnenkort de uitspraak van de Raad van State inzake de Mientekade.
    
Vraag CDA
Buslijn 80 en 14.
Naast de inmiddels op buslijn 80 gesneuvelde bushalte bij de Vinkenbrug, dreigt ook voortdurend 
het opheffen van buslijn 14. Is het college voornemens pro- actief (bij voorkeur gezamenlijk met de 
gemeente Haarlem) op te treden naar de verantwoordelijke gedeputeerde, teneinde ook deze 
belangrijke busverbinding voor onze inwoners in stand te houden ? 
Antwoord
Wij treden op dit moment ook al pro- actief op tegen het opheffen van buslijn 80 en de dreiging van 
het opheffen van lijn 14. Tegen het opheffen van buslijn 80 hebben wij bij de provincie bezwaar 
aangetekend. Wij trekken in deze niet alleen op met de gemeente Haarlem, maar ook met de 
ontwikkelaar van het Polanenpark (SADC) waarin wij participeren.   

42



Vraag CDA
SugarCity. 
De raad heeft altijd als uitgangspunt gehad dat de kosten van ontsluiting voor rekening van de 
projectontwikkelaar moesten komen. Welk standpunt neemt het college op dit moment in ten 
aanzien van de kosten van de westelijke ontsluiting? 
Antwoord
Ons standpunt in deze is niet gewijzigd.

Vraag CDA
Polanenpark
De gemeente is aandeelhouder van dit park. Er hebben zich nu twee grote bedrijven gevestigd. Is 
de directie van het park nog in gesprek met nieuwe kandidaten?. Hoe wordt er publiciteit gegeven 
aan deze vestigingsplaats zo dicht bij Schiphol? 
Antwoord
Ja wij zijn in gesprek met 4 mogelijke kandidaten. De publiciteit wordt verzorgt door SADC. 
Recentelijk heeft SADC een marktonderzoek uigevoerd, zodat er actief contact kan worden 
gezocht met bedrijven in de regio die moeten worden uitgeplaatst c.q. die op zoek zijn naar een 
nieuwe locatie.  

Vraag PvdA
We zijn verheugd dat de financiering van de snelle fiets route door onze gemeente rond is. Nu kan 
eindelijk na jaren van praten daadwerkelijk de schop in de grond. Door het verwaarlozen van de 
infrastructuur moet er nu een inhaalslag komen. Dat gaat veel geld kosten. Dit betekent dat, met 
onze instemming, de reserves hier voor worden gebruikt. We willen naast het opknappen van de 
wegen ook aandacht vragen de wijken hierin mee te nemen. 
Antwoord
In het nog vast te stellen Wegenbeheersplan zijn ook de wegen in de wijken opgenomen.

Vraag PvdA
Ten aanzien van bruggen in ons recreatie gebied, die niet ons eigendom zijn, wijzen wij op het feit  
dat onze gemeente de bevoegde instantie is voor handhaving mbt de veiligheid. Een stevige 
opstelling richting de eigenaar vinden we wenselijk. 
Antwoord
Over  de  staat  van  de  bruggen  zijn  wij  in  overleg  met  het  recreatieschap.  

Vraag D66
Haal het onderhoudsgeld dan ook terug in de vorm van schadeclaims of in de vorm van hogere  
ontheffingsbelasting. 
Antwoord
Een hogere ontheffingsbelasting ligt moeilijk. In gevallen waarin ontheffingen worden aangevraagd 
voor transporten waarbij de kans op schade groot is (b.v. aanleg gastransportleidingen etc.) wordt 
de route van transport vooraf geïnspecteerd en de staat van de weg vastgelegd in een schriftelijke 
rapportage  met  foto’s.  Deze  rapportage  wordt  door  de  gemeente  en  de  aanvrager  van 
handtekeningen voorzien. Na de uitvoering van de werkzaamheden worden de wegen opnieuw 
geïnspecteerd en wordt de schade bij de aanvrager in rekening gebracht. 
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PROGRAMMA 3                                                                                         ECONOMISCHE ZAKEN  

Vraag D66:
Is er nog een jaarverslag van het Polanenpark te verwachten?
Antwoord
Wij zullen het jaarverslag ter inzage leggen bij de eerstvolgende commissie Raadsvoorbereiding.

Vraag CDA
Beleidsontwikkelingen 2015.
Wij gaan er vanuit dat de in het kader van een terugval in het Midden- en Kleinbedrijf genoemde 
opmerking: “In Spaarndam blijkt dat sinds enkele jaren uit leegstand van winkels aan Dr. W. 
Nijestraat”, geplaatst is in het kader van enige zelfspot ? De meeste van deze winkeltjes staan 
immers al vele jaren leeg. Kan het college ons een indicatie geven wanneer wij een raadsvoorstel  
tegemoet kunnen zien betreffende de plannen op dit stukje terrein in Spaarndam? 
Antwoord
Nog voor het eind van dit jaar kunnen wij u informeren over de stand van zaken m.b.t. dit project. 
Begin 2015 kunt u een raadsvoorstel tegemoet zien.  

Vraag CDA
Overleg bedrijfsleven en KvK. 
Om het overleg met het bedrijfsleven en de Kamer van Koophandel weer nieuw leven in te blazen,  
vinden wij een goed initiatief. Wij vragen ons alleen af of dit overleg plaats vindt door middel van 
gesprekken met de bestaande ondernemersverenigingen of dat alle gevestigde bedrijven hier  
afzonderlijk voor worden uitgenodigd. Wat is het standpunt van het college hierin? 
Antwoord
De KvK is opgeheven. In november a.s. zullen wij een eerste overleg gaan voeren met alle 
gevestigde bedrijven. 

Vraag D66
Behalve de verhuizing van de kapper naar het dorpscentrum en de inhuring van het Italiaanse  
afhaalcentrum zal het bestuur van het dorpscentrum pogingen (blijven) ondernemen om het beleid  
qua  subsidiëring  vast  te  houden.  Kan  het  college  aangeven  in  hoeverre  deze ontwikkelingen  
impact hebben voor de inwoners van Spaarndam?
Antwoord
In december krijgt de raad het beleidsplan met betrekking tot het Dorpscentrum.

Vraag D66
Het Poldermanterrein wordt voorzien van een bebouwing met daarop winkels en huizen. Deze  
ontwikkeling kan ook van invloed zijn op de huidige winkeliers aan de Dr. Nijestraat. In hoeverre is  
de  gemeente  bereid  om de  huidige  huurders  hierin  te  begeleiden  zou  een  van  onze  vragen  
kunnen  zijn,  aangezien  zij  een  enorm  belangrijke  sociale  functie  thans  hebben  in  deze  
dorpsomgeving. Daarnaast zijn wij altijd voorstander geweest voor een soort woonvoorziening op 
deze plek aan de Dr. Nijestraat waarbij jong en oud zich kunnen vermaken en kunnen wonen. De  
verdere  ontwikkelingen  op  Economisch  gebied  behouden  zoals  vanzelfsprekend  onze  grote 
aandacht. 
Antwoord
In de intentieovereenkomst met de initiatiefnemer van het Poldermanterrein is afgesproken dat hij 
zich  inspant  om  de  winkeliers  van  de  Dr.  W.  Nijestraat  een  plek  te  bieden  in  de  nieuwe 
ontwikkeling. Dit moet marktconform gebeuren. Wij zijn in gesprek met de bakker en het Chinees 
afhaalrestaurant  over  verschillende  tijdelijke  en  definitieve  alternatieven.  Uiteraard  hoort 
verplaatsing naar het Poldermanterrein hierbij.
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Vraag D66
Is er nog een jaarverslag van het Polanenpark te verwachten? 
Antwoord
Wij zullen u het meest recente jaarverslag toesturen
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PROGRAMMA 4                                                                                                                   ONDERWIJS  

Vraag CDA
Brede school.
De gebiedsvisie Halfweg gaat uit van het realiseren van een brede school in de dorpskern. Het  
college gaat er vanuit dat in deze brede school plaats is voor de basisscholen en overige 
maatschappelijke voorzieningen. Aan welke voorzieningen wordt dan gedacht? Heeft er al overleg 
plaats gevonden met deze maatschappelijke voorzieningen? Op welke termijn denkt het college 
met een voorstel naar de raad te komen? 
Antwoord
Er vindt overleg plaats met Haarlemmermeer over een gezamenlijk optrekken mbt de bouw van 
een brede school in Halfweg en in Zwanenburg. Voor het einde van dit jaar kunnen wij u 
informeren over de stand van zaken m.b.t. de invulling van dit project. Begin 2015 kunt u een 
raadsvoorstel tegemoet zien.

Vraag CDA
In een van de laatste nummers van het VNG Magazine viel te lezen dat gemeenten 5% te veel  
betalen voor het leerlingenvervoer. Een van de oorzaken was dat de betreffende nota’s vaak niet,  
globaal of incidenteel gecontroleerd worden. Hoe is een en ander in onze gemeente geregeld?
Antwoord
De nota’s worden zorgvuldig nagelopen. Als er vragen zijn, wordt er met de vervoerder om uitleg 
gevraagd. 

Vraag PvdA
Bij de ontwikkelingen mbt het onderwijs in Halfweg willen we benadrukken dat het  openbaar  
onderwijs binnen de gemeentegrenzen blijft bestaan. Wanneer kunnen we de gebiedsvisie  
verwachten? 
Antwoord
Februari 2015.
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PROGRAMMA 5                                                                            CULTUU  R EN RECREATIE  

Vraag CDA
Financieel overzicht
Het college verwacht een stijging van baten op openbaar groen en openluchtrecreatie door 
verdere verkopen van snippergroen. Welke stukken snippergroen denkt het college nog te kunnen 
verkopen en tegen welke prijs? 
Antwoord
Wij voeren geen actief beleid op de verkoop van snippergroen. Voor de verkoop van snippergroen 
hebben wij criteria opgesteld. Verzoeken om aankoop van snippergroen worden aan deze criteria 
getoetst. 

Vraag D66
Nadat het Groenbeheerplan dit jaar is goedgekeurd sturen wij nog steeds op de entrees van onze 
gemeente. Ondanks de door onze partij al twintig jaar ingebrachte ideeën hierover te hebben 
worden er nauwelijks ontwikkelingen op dit gebied uitgevoerd. Zoals bij programma drie vermeld  
maken wij ons zorgen over de inrichting en het beleid van het dorpscentrum Spaarndam. Wij  
moeten er voor waken dat dit centrum een dorpscentrum blijft en niet een tweederangs kroeg. Het  
bestuur doet er weliswaar van alles aan maar toch valt niet te ontkennen dat alle inkomsten 
welkom zijn en dat kan voor de verdere ontwikkeling van de functie ontmoetingsplek een 
belemmering worden in de toekomst. Gelet op allerlei ontwikkelingen op ict-gebied kan je je  
afvragen in hoeverre een bibliotheek in een dorpscentrum nog levensvatbaar is. In overleg met de 
lokale schoolbesturen zou hiervoor ook de beschikbare opleidingslokalen qua  ruimte als educatief  
centrum in te richten moeten zijn. Voor wat betreft (sport)verenigingen zou bezien moeten worden 
in hoeverre nog subsidies moeten worden verstrekt aan jeugdleden. 
Antwoord
Dit wordt meegenomen in het nieuwe subsidiebeleid.

Vraag D66
De JeugdSportPas geeft onder meer mogelijkheden om goedkoper te kunnen sporten. V.w.b. de  
jumelage vindt  D66 het niet  terecht dat de sportvereniging naast  de reeds verstrekte subsidie  
eveneens een bijdrage ontvangt voor Saxilby.
Antwoord
De enige kosten die in het kader van de jumelage met Saxilby worden gemaakt, zijn die aan de 
sportvereniging. Die “extra bijdrage” komt uit de post voor de jumelages en is dus voor  een extra 
activiteit.

Vraag PvdA
In het college uitvoeringprogramma wordt uitgedragen dat de gemeente als woongemeente 
aantrekkelijk moet blijven door een rijk aanbod aan voorzieningen, zowel op cultureel als recreatief  
gebied. Dit wordt door ons onderschreven.
Wij zijn daarom voorstander van het in stand houden van  de bibliotheek voorziening in het  
dorpscentrum in Spaarndam. Verder bezuinigen beteken het sluiten van deze voorziening. De 
bibliotheek is al terug gebracht tot een jongerenbieb en  de Rotunda. De bibliotheek is te zien als  
een algemene voorziening voor de inwoners. 
Daarnaast is het dorpscentrum een trefpunt voor de bevolking van allerlei pluimage. Kijkend naar 
de toekomst is dit juist iets om in stand te houden ipv af te breken. 
Antwoord
Het is de bedoeling dat er wel een bibliotheekvoorziening blijft, maar er wordt bezien of dat op een 
andere plek en goedkoper kan.

47



Vraag PvdA
Hoe verhoudt zich het wegbezuinigen van de jumelage tot de hartelijke houding tussen beide 
steden?
Antwoord
Die hoeft niet te verdwijnen. Mogelijk dat bedrijven en inwoners de band zullen aanhouden. 

Vraag VVD
Wij kunnen ons vinden in de beleidsvoornemens zoals deze in de programmabegroting zijn  
verwerkt.
Wij hebben nog wel twee kanttekeningen n.l.; de overige recreatieve voorzieningen zijn naar ons 
beste weten de subsidies aan de dorpscentra. Voor wat betreft het Dorpscentrum Spaarndam 
vragen wij het college of het mogelijk is en verstandig om alle leningen zoals die er nu liggen om te  
zetten naar één lening en de financiële situatie van het Dorpscentrum nog eens met de Raad te 
bespreken.
Wij zien een reservering voor het vervangen, waar nodig, van speelvoorzieningen wij willen er  
nogmaals met klem op wijzen dat het wat de VVD betreft niet meer ten goede moet komen aan het  
Archispel, dit is water naar de zee dragen. Hier moet eerst structureel verandering in het gedrag 
van een bepaalde groep jongeren komen.
Antwoord
Er is besloten om geen herstelwerkzaamheden meer te verrichten op het terrein van ArchiSpel en 
daar waar het mogelijk is oplossingen te zoeken die geen kosten met zich meebrengen, zoals het 
schoonspuiten van de betonplaat bij het basketbalveld door de vrijwillige brandweer. Op deze 
manier proberen we de kosten m.b.t. het activiteitenterrein beperkt te houden

Vraag CDA
Cultuureducatie.
De Stichting Hart verzorgt educatieprogramma’s over de verschillende disciplines van kunst en 
cultuur, Deze programma’s worden aangeboden aan het primair onderwijs. Maken de leerlingen 
op onze basis scholen inderdaad op deze manier kennis met de verschillende vormen van kunst  
en cultuur en hoe werkt een en ander in de praktijk?
Antwoord
Ja. De scholen mogen zelf ook ideeën over de invulling van cultuureducatie geven na het afronden 
van het beleidsplan.

Vraag CDA
Jeugdcultuurfonds. 
Dit betreft vooral jeugdigen in achterstandsposities. Wat is de definitie van “achterstandspositie” en 
wie bepaalt of er sprake is van een dergelijke situatie? De gemeentelijke taak is gering, wij bieden 
alleen ondersteuning bij PR en communicatie. Kan het college hier nader toelichting op geven?
Antwoord
Onze gemeente is aangesloten bij het Jeugdcultuurfonds Haarlem. Het fonds heeft tot doel de 
kunst- en cultuurbeoefening door kinderen van minder draagkrachtige ouders/verzorgers in de 
gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude te bevorderen.
Er groeien in 2013 bijna 377.000 kinderen op in armoede (Bron: SCP/CBS 2012). Het gaat om 1 
op de 9 kinderen (Bron: Kinderombudsman 2013). Hierbij wordt uitgegaan van gezinnen die rond 
moeten komen van 120% of minder van het sociaal minimum. 
Voor deze kinderen en jongeren is het nauwelijks weggelegd om zich te ontwikkelen door muziek 
te maken, toneel te spelen, te schilderen, te dansen of te schrijven. Daarvoor is er het 
Jeugdcultuurfonds. Het Jeugdcultuurfonds Haarlem beoordeelt of de aanvraag voldoet aan de 
criteria
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Vraag PvdA
Mbt het verkopen van snippergroen brengt dit veel meer op dan de gemeente heeft bedacht. Is het  
wel altijd een snipper  of juist groen wat wordt verkocht? Kan je misschien niet de conclusie  
trekken dat we het doel voorbij schieten? 
Antwoord
Wij voeren geen actief beleid op de verkoop van snippergroen. Voor de verkoop van snippergroen 
hebben wij criteria opgesteld. Verzoeken om aankoop van snippergroen worden aan deze criteria 
getoetst. Indien er een aanvraag binnenkomt die de kwalificatie niet functioneel 
(stedenbouwkundig groen) heeft maar niet voldoet aan de criteria van de omvang (maximale m2) 
dan nemen wij daar separaat een besluit over. 

Vraag D66
Nadat het Groenbeheerplan dit jaar is goedgekeurd sturen wij nog steeds op de entrees van onze  
gemeente.  Ondanks de door  onze partij  al  twintig  jaar ingebrachte ideeën hierover te hebben  
worden er nauwelijks ontwikkelingen op dit gebied uitgevoerd. 
Antwoord
Het realiseren van goed herkenbare entrees heeft onze aandacht. Begin 2015 zullen wij als eerste 
starten met het verbeteren van de entree Liedeweg hoek Oude Notweg te Spaarndam. 

Vraag D66
Kunt u aangeven welke renovatie(plannen) speelplaatsen worden bedoeld? 
Antwoord
Voor 2015 hebben wij opgenomen het inventariseren van de aanwezige speelvoorzieningen in de 
diverse  kernen  en  hoe  deze  speelvoorzieningen  zich  verhouden  tot  de  aanwezige  kinderen  / 
jongeren  (leeftijdsopbouw)  in  de  kernen.  Op  basis  van  dit  onderzoek  kunnen  de 
speelvoorzieningen worden afgestemd op de doelgroepen.  Bij dit onderzoek zal tevens de staat 
van onderhoud van de speelvoorzieningen worden betrokken. Wij hebben ons voorgenomen dit 
onderzoek in nauwe samenwerking met de betrokken bewoners te doen.   

Vraag VVD
Voor wat betreft het Dorpscentrum Spaarndam vragen wij het college of het mogelijk is en 
verstandig om alle leningen zoals die er nu liggen om te zetten naar één lening en de financiële  
situatie van het Dorpscentrum nog eens met de Raad te bespreken.
Antwoord
Er zijn een 4 –tal geldleningen verstrekt aan het Dorpscentrum Spaarndam regen verschillende 
percentages en verschillende looptijden. Dit geeft veel administratieve rompslomp en één van de 
leningen is renteloos. Omdat er ook geen aflossingsverplichting is blijft deze eeuwigdurend in 
stand. In het kader van de toekomstdiscussie over het Dorpscentrum komen wij hierop terug.
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P  ROGRAMMA 6                        SOCIALE VOORZIENINGEN EN MAATSCHAPPELIJK WERK    

Vraag PvdA
We vragen nadrukkelijk ook aan  de medewerkers aan de gemeentelijke zijde die de nieuwe taken 
in het kader van de transities gaan uitvoeren, kwaliteitseisen te stellen. Deze worden aan de 
zorgaanbieders gevraagd maar horen ook aan gemeentelijke zijde te worden getoetst. Hoe 
verlopen momenteel de contacten tussen de gemeente en de jeugdige inwoners?
Antwoord De gemeente heeft contact met de jeugdige inwoners via de welzijnscoach, die ook als 
jongerenwerker actief is. En daarnaast via het jeugd- overleg waar verschillende ketenpartners aan 
deelnemen. Bovendien is het CJG doorontwikkeld en zijn er  3 CJG- coaches die vanaf 1 oktober 
een rol vervullen.

Vraag PvdA
Het verbaast ons dat juist de WMO raad welke in de komende tijd de gehele transitie en de 
komende transformatie in haar pakket heeft wordt gekort op haar budget. Hoe verklaart u dit?
Antwoord De kosten voor de WMO-raad betreffen presentiegeleden, presentjes en een etentje. 
Voorgaande jaren zijn de kosten niet boven het begrote bedrag uitgekomen. Het begrote bedrag is 
daarom naar beneden bijgesteld en is het bedrag voor een etentje wegbezuinigd.

Vraag VVD
Graag vernemen wij van het college of men al enig idee heeft wanneer het echt duidelijk zal zijn  
wat de gevolgen voor onze gemeente zullen zijn van alle veranderingen binnen het sociale  
domein?
Antwoord
Gedurende 2015 zal duidelijk worden wat de financiële gevolgen van de decentralisaties zullen 
zijn. Het totaaloverzicht is pas eind 2015 beschikbaar. Dit kan niet eerder duidelijk worden omdat 
het afhankelijk is van de zorgafname van de inwoners.

Vraag CDA
Transities AWBZ, WMO, Jeugd en participatie. 
In de tweede kamer is vanuit de oppositie duidelijk aangegeven dat er aan de manier waarop een 
en ander in de praktijk wordt geregeld bezwaren kleven. Binnen het samenwerkingsverband met  
de gemeente Heemstede en gemeente Bloemendaal wordt hard gewerkt om te komen tot een 
goede uitvoering van de wettelijk opgelegde taken. Toch willen wij graag van het college horen 
hoe de huidige stand van zaken is. Met welke problemen worden wij straks in de overgangsfase 
geconfronteerd en hoe gaan we die problemen oplossen? Is het college van mening dat de 
toezeggingen van de Staatssecretaris voldoende zijn om het hoofd te bieden aan deze 
problemen?
Antwoord
De gemeente ligt goed op schema. Wat de problemen en de risico’s zullen zijn is niet helemaal te 
overzien. Voor zover dat wel mogelijk is, is dit meegenomen in het beleidsplan.

Vraag GroenLinks
Hoeveel kinderen uit H en S zijn opgenomen in de verwijsindex? Als dat niet bekend is, kunnen B 
en W toezeggen, dat dit volgend jaar wel bekend is, aangezien de regie over de verwijsindex een 
verantwoordelijkheid van de gemeente is.
Antwoord
De cijfers van 2014 zijn nog niet bekend. In 2013 waren 38 kinderen opgenomen in de 
Verwijsindex
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Vraag GroenLinks
Statushouders: Te verwachten is, dat in 2015 onze gemeente aan meer statushouders onderdak 
moet verlenen. Op welke manier verwacht de gemeente aan deze vraag te voldoen?
Antwoord
Door het huisvesten van gezinnen kunnen veel statushouders worden gehuisvest zonder dat dit 
een te grote druk op het woningenbestand oplevert.

Vraag GroenLinks
Buurtsportcoach: Op fulltime basis zijn de kosten ruim €100.000.- .
Dit duidt op een overhead van  100% . Per wanneer kan het contract 
met Meerwaarde herzien worden, zodat de overhead kan worden teruggebracht tot maximaal  
50%?.
Antwoord:
De kosten voor de buurtsportcoach bedragen zo’n € 30.150 op basis van een inzet van 10 uur per 
week á rond de € 58 per uur. In deze uurprijs is het salaris van de buurtsportcoach en de overhead 
(waaronder coördinatie en scholing) inbegrepen. De overhead van Meerwaarde die in rekening 
wordt gebracht kan daarmee niet hoger liggen dan 20%.

Vraag GroenLinks
Wat zijn de overheadkosten voor de 3 CJG medewerkers?
Antwoord
De uurprijs van de CJG coaches bedraagt € 60. In deze uurprijs is het salaris van de CJG coach 
en de overhead (waaronder coördinatie en scholing) inbegrepen. De overhead van de 
moederorganisaties van de coaches die in rekening wordt gebracht kan daarmee eveneens niet 
hoger liggen dan 20%.
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PROGRAMMA 7                                                                            VOLKSGEZONDHEID EN MILIEU  

Vraag VVD
Wij willen wel aandacht vragen voor het zwerfafval/vuil probleem en dan met name het illegaal  
dumpen van XTC afval. Dit is zowel een milieu belastend probleem als een veiligheid- en 
volksgezondheid probleem.
Naar aanleiding hiervan zijn wij voornemens een motie in te dienen. 
Antwoord: 
Tegen het sporadisch illegaal dumpen van XTC afval (in de nacht) kan niet zo heel veel worden 
gedaan.

Vraag VVD
In het kader van de volksgezondheid zijn wij ook voornemens een motie in te dienen aangaande 
de nu gehanteerde uitvliegroute NDAP2 van Schiphol. 
Antwoord: 
Het college pleit binnen BRS en CROS samen met anderen, zoals de gemeente Teylingen, voor 
een grondig onderzoek naar de feitelijke effecten van de nieuwe uitvliegroute. De theorie die geleid 
heeft tot NADP2 betekent kennelijk niet dat het verwachte positieve effect zich in alle gevallen 
voordoet. De uitvliegroute zal daarom onderwerp van bespreking blijven totdat een acceptabele 
oplossing is gevonden, die niet leidt tot meer overlast.

Vraag CDA
Afvalscheidingsadvies.
Het huidige scheidingsresultaat in onze gemeente is nog ver verwijderd van de landelijke  
doelstelling. Hoe denkt het college te bereiken dat ook in onze gemeente de landelijke doelstelling 
wordt behaald? 
Antwoord
Door Meerlanden is een verbeterplan opgesteld ‘Op weg naar 65%’. Dit is de eerste stap om te 
komen tot een verdere afvalscheiding in de gemeente. Wij zijn nu in gesprek met Meerlanden om 
de mogelijke scenario’s om de afvalscheiding te verbeteren te bespreken. Verder is als pilot op de 
Sint Adalbertusschool het Scholenconcept Meerlanden gestart. Doel is om leerlingen bewust te 
maken van het belang van afvalscheiding. Wie de jeugd heeft, heeft de toekomst. Tevens worden 
de ondergrondse containers voorzien van een sticker, met daarop duidelijk aangegeven wat er in 
de container mag worden gedeponeerd. 

Vraag CDA
Terugdringen vervuiling. 
Een enkele maal worden de scholen ingeschakeld om het zwerfafval te verwijderen. Op zich zelf  
genomen een goed initiatief om de kinderen er al op attent te maken dat je geen rommel op straat  
of in het water moet gooien. Maar welke initiatieven denkt het college te ontwikkelen om de 
vervuiling verder terug te dringen? 
Antwoord
Inventarisatie van de aanwezige prullenbakken en mogelijk verplaatsen naar een andere locatie. 
Structureel organiseren van een zwerfafvalactie met de scholen en de jaarlijkse 
kerstbomeninzameling door de jeugd. 

Vraag CDA
Duurzame- en energiebesparende maatregelen.
Wij hebben het onderwerp meer aan de orde gesteld. Maar wanneer mogen we nu acties van het  
college verwachten?
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Antw  oord  
De Regeling Gemeentelijke energiesubsidie loopt goed. De gemeente stelt parkeerplekken en een 
financiële bijdrage beschikbaar voor het plaatsen van maximaal drie e-oplaadpunten. Verder zal 
worden onderzocht of het plaatsen van zonnepanelen op gemeentelijke gebouwen mogelijk is. 
Tevens zal de gemeente meer campagne gaan voeren om inwoners en bedrijven te wijzen op 
subsidie mogelijkheden en voordelen van duurzame investeringen.

Vraag CDA
Leefbaarheidsgelden Schiphol.
Wij willen dat het college i.s.m. de gemeente Haarlem, stappen onderneemt om de plannen van de 
Dorpsraad Spaarndam verder te concretiseren. Daarmee kunnen gelden uit de tweede tranche 
voor verbetering van de leefomgeving van Schiphol worden aangevraagd.
Deze gelden kunnen volgens het CDA ook ingezet worden om de toekomst van het Dorpshuis  
Spaarndam veilig te stellen. Deelt het college deze mening ? 
Antwoord
Ja, wij zien het belang van het dorpshuis, of wij met de gelden van de tweede tranche ook het 
Dorpshuis Spaarndam kunnen veiligstellen is onzeker omdat wij nu niet weten welke gelden wij 
krijgen en benodigd zijn voor het Dorpshuis. Wel is het zo dat de beide colleges samen optrekken 
voor Spaarndam.

Vraag PvdA
De verrommeling in het buitengebied blijft een aandachtpunt. Mede omdat een aantal partijen 
consequent de beschermende regels wil negeren/verlagen. 
Antwoord
In ons collegeprogramma hebben wij als speerpunt van beleid opgenomen stringenter te zullen 
handhaven. De nota Handhaving loopt tot 1 januari 2015. De komende maanden zullen wij de nota 
handhaving evalueren en zo nodig verder aanscherpen. 

Vraag PvdA
We zien graag dat er wordt onderzocht of er op de verlichting kan worden bespaard. We vinden 
dat wanneer de gemeente het milieu en de groene buffer hoog heeft zitten, juist op  lichtvervuiling,  
stroom en energie kan besparen. Wanneer kunnen we het verlichtingsplan verwachten? 
Antwoord
Verwezen wordt naar het beleidsplan openbare verlichting 2013-2022. 
Bij de opstelling van het beleidsplan is rekening gehouden met de waarde van de duisternis. Het 
beleid voor openbare verlichting is namelijk gebaseerd op de visie dat in een ideale situatie de 
openbare verlichting optimaal bijdraagt aan de verkeersveiligheid en de sociale veiligheid, waarbij 
rekening gehouden wordt met het energieverbruik en waarbij duurzame oplossingen de voorkeur 
verdienen. 
Om de visie op de openbare verlichting te verwezenlijken, stelt de gemeente Haarlemmerliede en 
Spaarnwoude drie doelen, waaronder doelmatig verlichten.
Zo wordt in het beleidsplan gesteld dat de openbare ruimte binnen de bebouwde kom standaard 
wordt voorzien van openbare verlichting. 
Om lichtvervuiling en lichthinder te minimaliseren en het bewustzijn in het energie verbruik te 
verhogen, wordt buiten de bebouwde kom in nieuwe situaties standaard niet verlicht, tenzij dit 
omwille van de verkeers- of sociale veiligheid, noodzakelijk of gewenst is. Voor bestaande situaties 
wordt de openbare verlichting gehandhaafd. 

Vraag PvdA
Het blijkt dat deze gemeente nog veel kan halen op het gebied van afvalscheiding. We wachten 
uw  voorstellen hierin af. We willen wel meegeven dat juist het zonder betaling in het hele gebied  
afvalcontainers staan bijdraagt aan het tegengaan van zwerfvuil. 
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Antwoord
Door de Meerlanden is een verbeterplan opgesteld ‘Op weg naar 65%’. Dit is de eerste stap om te 
komen tot een verdere afvalscheiding in de gemeente. Wij zijn nu in gesprek met Meerlanden om 
de mogelijke scenario’s om de afvalscheiding te verbeteren te bespreken. Verder is als pilot op de 
Sint Adalbertusschool het Scholenconcept Meerlanden gestart. Doel is om leerlingen bewust te 
maken van het belang van afvalscheiding. Wie de jeugd heeft, heeft de toekomst. Tevens worden 
de ondergrondse containers voorzien van een sticker, met daarop duidelijk aangegeven wat er in 
de container mag worden gedeponeerd. 

Vraag D66
Het afval scheiden kost ons als gemeente veel geld. In de praktijk blijkt dat er nog steeds door de  
Meerlanden zelf met een wagen twee bakken tegelijkertijd worden opgehaald. Enige vorm van  
discipline van de bewoners wordt verwacht maar als de afvalverzamelaar zelf geen moeite doe om  
zich  hieraan  te  houden  dan  is  het  eind  zoek.  Buiten  de  steeds  terugkerende  communicatie  
hieromtrent  is  het  zaak  om  hiervoor  steeds  in  overleg  te  blijven  met  de  verzamelaar  en  de  
inwoners van onze gemeente. Handhaving van overtollig afval dumpen door niet inwoners van  
onze gemeente staat wat ons betreft nog steeds bovenaan het lijstje van delicten. Een oplossing  
zou  kunnen  zijn  d.m.v.  een  pasje  de  afvalbakken  te  openen  waardoor  overschrijding  van 
hoeveelheden wordt tegengegaan.
Tevens dient vanuit  de Regionale uitvoeringsdiensten steeds beter te worden gehandhaafd op  
milieudelicten, zeker zoals eerder gememoreerd in de inleiding. We zullen hiervoor echter moeten  
waken dat de kosten niet alleen door ons  als gemeente moeten worden opgehoest maar ook door  
de andere partijen. Denk hierbij aan het recreatieschap, de gemeente Velsen en de Provincie. 
Antwoord
De BOA’s hebben de eerste processen-verbaal opgemaakt voor het illegaal dumpen van afval. In 
het  2e kwartaal  2015  zal  er  een verbeterplan voor  afvalscheiding  en  inzamelmethode  worden 
opgesteld.  

Vraag D66
De gemeentereinigingbelasting  zou wat ons betreft  verhoogd kunnen worden.  De Netto lasten 
voor de gemeente zijn -/- € 135.000,- voor 2450 huishoudens is dit -/- € 55,10 per huishouden.  
Onze  voorkeur  gaat  uit  naar  kosten  neutrale  reinigingskosten  in  plaats  van  een  sterke  OZB-  
verhoging. 
Antwoord
Wij streven kostendekkende tarieven na. Deze kunnen ook bereikt worden door de uitgaven terug 
te dringen door b.v. minder afval aan te leveren en meer afvalscheiding aan de bron.
Wij zijn van mening dat inwoners ook financieel beloond moeten worden wanneer hieraan 
meegewerkt gaat worden. Verder zijn wij van mening dat een stijging van de OZB tarieven niet als 
“hoog” gekwalificeerd kan worden.
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PROGRAMMA 8                                     RUIMTELIJKE ORDENING EN VOLKSHUISVESTING  

Vraag CDA
Financieel overzicht. 
Als belangrijkste punt wordt aangevoerd een andere toerekening van overheadkosten. Kan het  
college hier iets specifieker in zijn? Ook staat Bouwgrondexploitatie.
Als er, om wat voor redenen dan ook, afspraken gemaakt worden met projectontwikkelaars, hoe 
denkt het college dan de belangen van de gemeente zo goed mogelijk in de betreffende 
overeenkomsten te regelen? Situatie zoals zich in het verleden hebben voorgedaan zoals bij  
Waterwende dienen voorkomen te worden. Wij vernemen graag van het college hoe zij  een en 
ander in voorkomende gevallen zullen regelen. 
Antwoord
Bij nieuwe ontwikkelingen sluiten wij in de voorbereidingsfase een intentieovereenkomst af waarin 
wij de kosten aan ambtelijke begeleiding in rekening brengen. Na de voorbereidingsfase / 
intentieovereenkomst volgt de uitwerkingsfase / exploitatieovereenkomst. In deze overeenkomst 
worden alle te maken kosten (o.a. bouw- en woonrijp maken) neergelegd bij de ontwikkelaar.   

Vraag CDA
Groenplan en Structuurplan 2035 
Door samenwerking met de omringende gemeenten in de MRS, willen wij een werkelijke groene 
buffer handhaven in een verstedelijkende Randstad. Daarbij dient de Houtrakpolder groen te 
blijven door samen met de overige groene gebieden in de gemeente Haarlemmerliede en 
Spaarnwoude, dit gebied nadrukkelijk(er) te profileren als een soort “Central Park “ binnen de 
MRA. Hiertoe dient een concrete invulling te worden gegeven aan de inrichting van het Groene 
Schip en de rest van de Houtrakpolder. Projecten, uit te voeren door bijvoorbeeld jongeren uit de 
zogenaamde top 600 (i.s.m. DWI- Amsterdam, stichting Het Eiland en SBB), kunnen hierin worden 
opgenomen. SBB dient hiertoe allereerst een inrichtingsplan voor de Houtrakpolder op te stellen 
en de toegezegde investeringen uit de inkomsten van het Groene Schip ook daadwerkelijk ter 
beschikking te stellen. Het college moet het initiatief en de leiding op zich nemen om dit proces in  
gang te zetten. De Houtrakpolder kan mede door dit sociaal aspect, een bredere en gevarieerdere 
invulling krijgen dan alleen recreatief groen gebied. Het Groene Schip mag van ons versneld 
aangelegd worden.  Welke stappen gaat het college ondernemen om SSB te bewegen haar 
financiële toezeggingen waar te maken en tevens te komen met een inrichtingsplan voor de 
Houtrakpolder ? 
Antwoord
Het college heeft via de portefeuillehouder in de Stuurgroep Houtrakpolder laten weten het 
onacceptabel te vinden dat geld dat op grond van de intentieovereenkomst is bestemd voor de 
herinrichting en onderhoud van de Houtrakpolder verdwijnt in de algemene middelen van SBB. De 
Stuurgroep Houtrakpolder zal hierop adequaat reageren. Vanuit ons college zijn hiertoe 
maatregelen in voorbereiding. Om voor de hand liggende redenen treden wij op dit moment niet in 
details.

Vraag CDA
SpaarneBuiten
Het CDA is blij met de uitspraak van de Raad van State. Wij verwachten van het college binnen 
niet te lange tijd een prognose van de verdere ontwikkelingen op dit terrein.
Eerder in onze algemene beschouwingen hebben wij al iets gezegd over het Rijnlandshuis. Toch 
nog even de vraag welke conclusies het college trekt uit hetgeen besproken is op 15 september jl.  
ten aanzien van het gemeenlandshuis (Rijnlandshuis). 
Antwoord
Het Hoogheemraadschap Rijnland streeft naar een breed draagvlak voor de herinrichtingsplannen 
op het terrein. De opmerkingen over de herontwikkeling van het terrein die gemaakt zijn tijdens de 
informatieavond worden, evenals de opmerkingen die gemaakt zijn door de Dorpsraad, de 
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Welstandscommissie en de Monumentencommissie worden door Rijnland verwerkt in het plan. Het 
aangepaste plan wordt volgens planning nog dit jaar gepresenteerd aan de raad.
De opmerkingen die gemaakt zijn over parkeren en verkeer worden door de gemeente 
meegenomen in de verbeteringsplannen voor de doorgaande wegen in Spaarndam- Oost

Vraag CDA
Woonvisie 2014 – 2018.
Deze wordt, na voorlopige vaststelling door het college, gedurende 6 weken ter visie gelegd. Na 
het verstrijken van deze periode zal de Woonvisie met de bijbehorende nota Zienswijzen ter  
besluitvorming worden aangeboden aan het College. Eerst in december, mag volgens planning de 
Raad er iets over zeggen. Deze gang van zaken bevreemd ons enigszins, graag horen wij van het 
college een nadere uitleg hierover. 
Antwoord
Ons college heeft over de  Woonvisie een voorlopig besluit genomen. Door de Woonvisie eerst 
gedurende 6 weken ter visie te leggen kunnen wij kennis nemen van de reactie van de betrokken 
partijen. Op basis van de “Nota zienswijze” zullen wij de Woonvisie ongewijzigd of gewijzigd 
vaststellen. Na ons besluit tot vaststelling zullen wij deze Nota ter besluitvorming aan uw Raad 
voorlegen. Nadat uw Raad de Woonvisie heeft vastgesteld zal de Woonvisie opnieuw gedurende 6 
weken ter visie worden gelegd. Bovenvermelde procedure is niet ongebruikelijk bij dit soort 
processen.  

Vraag CDA
Woonvisie 2014 – 2018.
Deze wordt, na voorlopige vaststelling door het college, gedurende 6 weken ter visie gelegd. Na 
het verstrijken van deze periode zal de Woonvisie met de bijbehorende nota Zienswijzen ter  
besluitvorming worden aangeboden aan het College. Eerst in december, mag volgens planning de 
Raad er iets over zeggen. Deze gang van zaken bevreemdt ons enigszins, graag horen wij van het 
college een nadere uitleg hierover.
Antwoord
Dit is de gebruikelijke procedure in onze gemeente.

Vraag GroenLinks
Dr W.  Nijestraat. GL meent, dat de Nijestraat een sociale bestemming moet krijgen, bijv. door een 
woonproject voor demente ouderen op te zetten op basis van de Thomashuis,.Herbergier of de 
formule van de King Arthurgroep. Is het college bereid zich in te spannen om dit voor elkaar te  
krijgen?
Antwoord
Het vorige college heeft zich hier al voor ingespannen en gesprekken gevoerd met onder 
andere zorgaanbieders en woningbouwcorporaties. Het bleek echter niet mogelijk om 
partijen te vinden die voldoende investeringsmogelijkheden hadden om hier een bijdrage aan 
te kunnen leveren

Vraag PvdA
De betrouwbaarheid van het bestuur van de gemeente heeft door de meerdere onderwerpen bij de 
Raad van State ingeboet. Hier ligt een duidelijke taakstelling.
We vragen nadrukkelijk om bij  onderwerpen  de (gehele) plaatselijke bevolking te informeren en 
mee te nemen in het proces.  
Zodat niet pas aan het eind bewoners dit horen en alleen nog procedures kunnen aangaan.
Antwoord
Wij delen u mening.

Vraag D66
De eerste vraag die naar boven komt is hoe staat het met de woonruimteverdelingswet. Vorig jaar  
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zou er een plan op tafel komen waarin zou worden aangegeven wat voor woningen de gemeente  
van  plan  is  te  gaan  bouwen.  Hiervoor  hebben  wij  meerdere  keren  de  toenmalige  wethouder  
verzocht aan te geven welke aantallen woningen wij in onze gemeente kunnen (laten) bouwen.  
Vooropgesteld  hadden  wij  om  vooral  ook  in  overleg  met  de  provincie  en  de  omliggende 
gemeenten vooral toe te spitsen op betaalbare woningen voor jong en oud. 
Antwoord
Aan  uw  vraag  is  tegemoetgekomen  met  de  Nota  Wonen  2014  –  2018  die  binnenkort  ter 
besluitvorming aan u wordt aangeboden. 

Vraag D66
Met de besluitvorming van de Raad van State over het bestemmingsplan SpaarneBuiten bestaat  
er  weer ruimte om opnieuw met de ontwikkelaar  woontypen te ontwikkelen die zoals  hiervoor  
vermeld betaalbaar voor de bewoners van onze gemeente moeten zijn. Mientekade. Het vorige  
college heeft een exploitatieovereenkomst gesloten met Ymere waarin jong en oud bewust niet  
zijn  opgenomen als  doelgroep,  en ook bewust  geen voorkeur inwoners/doorstromers uit  eigen  
gemeente is vastgelegd. Als we dit soort gelegenheden laten lopen kunnen we een eigen ambitie  
in woonruimteverdeling gemakshalve beter laten varen. SpaarneBuiten is inmiddels akkoord en nu 
willen we nog in overleg? Het is te laat denken wij! 
Antwoord
De realisering van woningen heeft  de laatste jaren vooral in  het  teken gestaan van algemeen 
economische  ontwikkelingen  en  ontwikkelingen  op  de  onroerend  goed  markt.  Daarbij  is  niet 
onbelangrijk dat veel woningcorporaties geen nieuwe sociale huurwoningen in aanbouw nemen, 
aangezien zij eerst de hoge heffingen moeten voldoen die zij vanuit het kabinet opgelegd hebben 
gekregen. In de gevallen die u noemt zijn met de exploitanten exploitatieovereenkomsten gesloten. 
Deze worden uitgevoerd. De uitspraak van de Raad van State omtrent het bestemmingsplan voor 
SpaarneBuiten  betekent  niet  dat  de  woningcategorieën  die  eerder  met  de  exploitant  waren 
afgesproken opnieuw ter discussie staan. Het college maakt zich in het algemeen, met u zorgen 
over de daadwerkelijke realisering van betaalbare woningen voor de eigen bevolking. Voor nieuwe 
projecten,  zoals  bijvoorbeeld  het  sectorpark  en de dorpskern  van  Halfweg  zal  het  college  dit 
onderwerp nadrukkelijk in overleg met u afwegen en zo nodig maatregelen voorbereiden.
 De ontwikkelingen op het  gebied van de Ruimtelijke  Ordening houden wij  net  als  de andere 
partijen nauwlettend in de gaten waarbij ons standpunt bouwen in de ruimten die ervoor zijn en niet 
te hoog waardoor het dorpse karakter gehandhaafd blijft. 

Tevens zijn wij het eens met de werkgroep onderhandelen dat er alleen nog maar door meerdere 
personen  kan  worden  onderhandeld  in  plaats  van  de  eventuele  portefeuillehouder  waardoor 
misstanden etc. kunnen worden voorkomen. Hiermee blijf je als College geloofwaardig en kan je 
vergissingen zoals in het verleden gemaakt voorkomen

Stelling PvdA
Wij bevelen de aanbevelingen van de werkgroep “onderhandelen voor procedures omvangrijke 
ruimtelijke projecten “ van harte aan.
Antwoord
Het college heeft kennis genomen van deze aanbevelingen en heeft deze overgenomen.

Vraag CDA
Financieel overzicht. 
Als belangrijkste punt wordt aangevoerd een andere toerekening van overheadkosten. Kan het  
college hier iets specifieker in zijn? Ook staat er een post voor stads- en dorpsvernieuwing. Komt  
hiervoor nog een afzonderlijk raadsvoorstel zodat wij hier inhoudelijk over kunnen discussiëren?
Antwoord
Voor Ruimtelijke Ordening is externe ondersteuning ingehuurd. Dit enerzijds ter vervanging van 
zwangerschapsverlof en anderzijds voor ondersteuning bij diverse projecten. Die kosten zijn niet 
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terug te vinden onder de overheadkosten maar wel onder de noemer “uitzendkrachten”. 
De post stads en dorpvernieuwing zijn de ambtelijke – en overige kosten m.b.t. dit onderwerp 
alsmede de monumenten.
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PROGR  AMMA 9                                                                     ALGEMENE DEKKINGSMIDDELEN  

Vraag CDA
De algemene uitkering gaat duidelijk omlaag. De verwachting is dat deze dalende lijn zich 
voortzet, deze conclusie mag getrokken worden op basis van de uitkeringspercentages. Daar  
tegenover staat dat SpaarneBuiten nu verder ontwikkeld kan gaan worden. Welke invloed gaat dit  
hebben op onze meerjarenbegroting?  inkomsten leges omgevingsvergunningen 
Antwoord
Het bestemmingsplan is onlangs grotendeels goedgekeurd door de Raad van State. Op  verzoek 
van de ontwikkelaar is naar aanleiding daarvan een nog lopende vergunningaanvraag voor de 
bouw van 36 woningen verleend.
Voor deze aanvraag is al in 2012 ( in behandeling genomen) € 88285 aan leges in rekening 
gebracht en betaald.
Het is de bedoeling dat deze woningen in de loop van 2015 gebouwd worden.

Een andere nog lopende aanvraag voor de bouw van een huurappartementen complex van 46 
woningen en commerciële ruimte gaat gelet op de marktomstandigheden waarschijnlijk niet door. 
Het legesbedrag hiervoor bedroeg in 2010, € 88.215 maar is niet opgelegd.

Zolang er geen nieuwe planning en planopzet ( typologie) is kan ook geen reële schatting worden 
gegeven van de legesopbrengst voor 2015, laat staan voor de daarop volgende jaren.

Vraag D66
Wil  het  college  een  APV  maken  voor  de  overlast  van  paardenuitwerpselen  binnen  onze  
gemeente? 
Antwoord
In de APV is hier al een bepaling voor opgenomen: artikel 2.58a.

Vraag D66
Zoals  ook  laatst  werd  gevraagd  naar  de  stand  van  zaken  van  de  vervanging  van  o.a.  
gebouwgebonden zaken zoals een waterpomp van de cv. Is het niet  zinvol om na te gaan in  
hoeverre  er  wordt  bekeken  of  er  nog  garantietermijnen  bij  bepaalde  grote  onderdelen  van 
apparatuur binnen de gemeentelijk eigendommen aan zitten.
Antwoord
Naast de gebruikelijke garantie op producten en onderdelen is ook van toepassing de verwachte 
levensduur van een product of onderdeel. Deze laatste garantie is langer dan de fabrieksgarantie. 
In het geval van de warmtepomp hebben wij een beroep gedaan op de garantie, gebaseerd op 
levensduur. Door de leverancier is deze garantie verstrekt.  Alleen het arbeidsloon is bij  ons in 
rekening gebracht en dus niet de kosten van een nieuwe warmtepomp.  

Stelling VVD
De eventuele verkoop van grond en bezittingen moet als uitzondering worden gezien en is slechts 
gerechtvaardigd indien er minimaal de boekwaarde voor ontvangen kan worden, afwijken hiervan 
kan alleen door de Raad geaccordeerd worden.
Antwoord
Wij zijn het eens met het streven minimaal de boekwaarde te realiseren.

Stelling PvdA 
Verder willen we het college aanbevelen eventuele tekorten op de begroting, ontstaan door een 
aantal bezuinigen te laten vervallen, op te vangen door naast de invoering van de 
forenzenbelasting, de mogelijkheid tot ophoging van de ozb met meer dan alleen te 
inflatiecorrectie  te bezien.
Stelling VVD

59



Ondanks het zware weer zijn wij verheugd over het gematigd belastingbeleid, wij zullen er alles  
aan doen om dit zo te houden.
Antwoord
Voor wat betreft de OZB is de afgelopen jaren al terughoudend omgegaan met stijgingen van de 
tarieven. Zo is in 2014 de belastingopbrengst reëel niet gestegen maar is slechts de waardedaling 
gecompenseerd. Het college is van mening dat beide belastingen “bijdragen”aan de financiële 
dekking. De tarieven zijn ook afhankelijk van de financiële situatie, die per jaar kunnen fluctueren.

Vraag PvdA
Bij de begroting voor 2014 hebben wij  het antwoord van b&w als een positieve beoordeling van 
ons voorstel tot instellen van een forensenbelasting beschouwd, ook al is het voorstelbaar dat een 
beperkt deel van de eigenaren de belasting ontwijkt.
Echter tot op heden is er geen daadwerkelijk actie gekomen. We verzoeken  het nieuwe college de 
voorbereiding tot invoering van de forensenbelasting  ook daadwerkelijk te gaan uitvoeren.
Antwoord
Het invoeren van een forensenbelasting (ook wel genoemd: belasting op 2e woningen) is op zich 
geen probleem. Wel zijn er neveneffecten die nader in beeld dienen te worden gebracht. Wanneer 
90 dagen een woning beschikbaar wordt gehouden in de gemeente en iemand niet is 
ingeschreven in het GBA is hij / zij belastingplichtig in dit kader. Vaak wordt de belasting in de 
praktijk gekoppeld aan de OZB waarde van een woning. Wij zullen deze vraag meenemen in de 
Nota “Recreatieterreinen” zoals die binnenkort wordt besproken met uw raad. 

Vraag CDA
De algemene uitkering gaat duidelijk omlaag. De verwachting is dat deze dalende lijn zich 
voortzet, deze conclusie mag getrokken worden op basis van de uitkeringspercentages. Daar  
tegenover staat dat SpaarneBuiten nu verder ontwikkeld kan gaan worden. Welke invloed gaat dit  
hebben op onze meerjarenbegroting?
Antwoord
In het onderdeel “Algemeen”van deze beantwoording is stil gestaan bij uw vraag.
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PA  RAGRAFEN                                                                                                                                               

Paragraaf belastingen

Vraag GroenLinks 
Droomparken:
De gemeente heeft gekozen om de recreatieve bestemming te handhaven. 
In de praktijk lijkt het erop dat eigenaren hun recreatiewoning langzaam gaan zien en gebruiken 
als permanente bewoning. Droomparken voedt dit idee in hun advertenties.
Dit betekent dat een belangrijk deel van het recreatiegebied aan de bestemming onttrokken wordt  
en een woonbestemming krijgt, zonder dat daaraan een besluit ten grondslag ligt. Naar de mening 
van GL is dit nimmer de opzet/bedoeling geweest. GL vindt dat de recreatiebewoners van 
gemeentelijke zijde hierover duidelijk geïnformeerd moeten worden. Parallel daaraan moet de 
gemeente een handhavingstrategie ontwikkelen teneinde misbruik van deze recreatievoorziening 
tegen te gaan.
Antwoord
Wij zijn bezig met het opstellen van een nota “Recreatiewoningen”. Deze nota sluit permanente 
bewoning uit. Binnenkort zullen wij de nota ter besluitvorming aan u voorleggen. Overigens werken 
wij (in afwachting van de nota) niet mee aan het inschrijven van personen met een vaste 
verblijfplaats op het recreatiepark. Daarnaast zijn de recreatiewoningen nog niet voorzien van een 
individuele huisnummering.   

• In hoeverre is de toename van het aantal huisjes en daarmee een stijging van het aantal  
overnachtingen bij Droomparken in de begroting van 2015 meegenomen ?

Antwoord
Voor 2015 zijn 15 huisjes meegenomen.

• Wordt hiervoor toeristenbelasting geïnd ? 
• Wat levert meer op: forensen of toeristenbelasting voor Droomparken ?
• De forensenbelasting bestaat nog niet. Deze belastingopbrengsten willen wij bestemmen voor 

het terugdringen van de bezuinigingen op de bibliotheek en jumelage. De bibliotheek is een 
belangrijke bijdrage voor de ontwikkeling van de jeugd. Onze jumelage met Lanckorona en 
Saxilby is een belangrijke bijdrage voor de jeugd om over de grenzen te kijken. Wij vinden het  
een vreemde zaak dat een rijke gemeente als de onze, met zoveel reserves, op deze 
activiteiten wil bezuinigen en de jumelage wil afbouwen.

Antwoord
In de Begroting 2015 is de Toeristenbelasting m.b.t. Droomparken meegeraamd.
Wanneer er een Forensenbelasting wordt ingevoerd kan de Toeristenbelasting ook in stand blijven 
voor toeristisch gebruik van verblijven die in eigendom zijn van een exploitant (zoals b.v. De zoete 
Inval). Alleen voor de woningen, die in eigendom zijn bij privé personen, kan de Toeristenbelasting 
vervallen omdat sprake is van een aanslag Forensenbelasting. Deze laatste belasting is normaliter 
beduidend hoger en levert de gemeente dus meer op dan een aanslag Toeristenbelasting. 
• Wij pleiten, net als vorig jaar,voor het opvoeren van het aantal uren t.b.v. de BOA’s, gezien de 

oppervlakte van onze gemeente. Ook de politie kan door de burgemeester/raad gevraagd 
worden een bijdrage te leveren aan de handhaving (en dan niet alleen door de wijkagent).  
Denk bijvoorbeeld aan projectmatige bijdragen op thema’s die de burgemeester/raad als  
belangrijk ervaart. Wellicht heeft het recreatieschap boswachters in dienst die  
opsporingsbevoegdheid hebben. Ook hen kunnen we inzetten op (groene) thema’s. Is het 
college het eens met deze gedachte?
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Antwoord
Op 17 juni 2014 is de BOA gestart met zijn werkzaamheden in onze gemeente. De inzet betreft 
gemiddeld 4 uur per week. Voor 2014 is / wordt de BOA ingezet op de hiernavolgende 
onderwerpen:

- controle op vrachtverkeer zonder ontheffing
- controleren op fietsen in de rekken rond het stationsgebied
- dumpen van illegaal afval
- overlast van hondenpoep
- overlast geparkeerde aanhangwagens / caravans
- overlast overmatig voeren van dieren
- overlast hangjeugd
- toezicht drank en horeca en illegaal kamperen tijdens evenementen
- controle op de drank en horeca (26 inrichtingen)
- controle Growshop
- afhandelen (afleggen huisbezoeken) schriftelijke klachten m.b.t. overlast
- acties op basis van nieuwe ontwikkelingen

 De actielijst 2014 zal in 2015 worden voortgezet. 
Gelet op dat de BOA slechts 4 uur per week beschikbaar is dienen er keuzes te worden gemaakt 
welke taken en wanneer deze moeten worden uitgevoerd. Het regelmatig uitvoeren van alle taken 
vraagt extra inzet.      

Voordat we boa’s via de Milieudienst inhuurden, hebben we boa’s van het recreatieschap 
ingehuurd. Die bleken te weinig tijd te hebben en de samenwerking is nooit goed van de grond 
gekomen. De boa’s van de Milieudienst hebben dezelfde bevoegdheden als de boa’s van het 
Schap en meer. Zij kunnen dus ook voor groene thema’s ingezet worden.

Paragraaf financiering

Vraag D66
Blz  54 precario  voor  het  maken van een oprit  verlaagde  inrit.  Is  dit  voor  de inrit  of  voor  het  
precariorecht?
Antwoord
Dit betreft enerzijds leges en anderzijds het maken van een aansluiting op de openbare weg. 

Vraag D66
Blz. 56 Totale toename van belastingen t.o.v. 2014 met € 416.000,-?? De indruk hiervan is dat de  
bezuinigingen hiermee worden opgelost.
Antwoord
Bezuinigingen kennen een structureel karakter. Stijging van belastinginkomsten zijn, wanneer het 
gaat om bouwleges, van incidentele aard. Structurele bezuinigingen invullen door incidentele 
inkomsten werkt korttijdelijk en betekent dat problemen naar de toekomst worden geschoven. Dat 
is niet gebeurt en het college is van mening dat er structurele dekking van de uitgaven moet zijn.

Paragraaf weerstandsvermogen

Vraag GroenLinks
• Wat is de norm voor vreemd kapitaal per hoofd van de bevolking?
• Wat zijn de financiële risico’s voor onze gemeente van het sociale domein?
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Antwoord
Er is geen norm voor vreemd kapitaal per hoofd van de bevolking. Op de lijst van Nederlandse 
gemeenten gerangschikt naar aangetrokken vreemd kapitaal bezet de gemeente Haarlemmerliede 
en Spaarnwoude de 17e plaats  Dat is een goede zaak, anderzijds is dit slechts één aspect bij de 
beoordeling van de financiële positie van gemeenten.
De financiële risico’s m.b.t. het sociale domein zullen pas gaandeweg duidelijk worden. Vooralsnog 
gaan we uit van budgettaire neutraliteit maar de werkelijkheid kan anders zijn.

Paragraaf kapitaalgoederen
Vraag CDA
We blijven in herhaling vallen: een jaar geleden hebben we de vraag gesteld over de status van de 
Spaarndammerdijk. Ook nu weer kunnen we dezelfde vraag stellen. Het Hoogheemraadschap van 
Rijnland zal pas een beslissing over het al of niet ophogen van de dijk nemen, nadat de 
staatssecretaris een beslissing genomen heeft over de status van de dijk. Na de Provinciale  
goedkeuring voor het vervangen van de Noordersluis in IJmuiden, zijn ook uitspraken gedaan over 
primaire waterkeringen. Wanneer doet de staatssecretaris nu eindelijk eens een uitspraak over de 
status van de dijk? Heeft het college hier contacten over met de eigenaar van de dijk? 
Antwoord
Op basis van de informatie die wij hebben zal de staatssecretaris in 2017 uitspraak doen over de 
status van de dijk. Met de eigenaar van de dijk, het Hoogheemraadschap hebben wij contact over 
de verdere voortgang. 

Paragraaf bedrijfsvoering.

Vraag GroenLinks
• Voor de Wmo- raad (niet voor cliëntondersteuning, maar voor advisering van de raad en het  

college) ) is € 4000.- begroot. Naar verluid is dit onvoldoende om de vakantiegelden en het  
lidmaatschap van de Koepel Wmo- raden te betalen. Zijn  B en W bereid de begroting zodanig 
aan te passen, dat de begroting toereikend wordt voor betaling van deze kosten, waardoor de 
Wmo- raad kan functioneren, zoals in de verordening bedoeld is.? 

Antwoord
In 2013 is € 3.888 uitgegeven voor dit onderwerp. Ook voorgaande jaren zijn de kosten niet boven 
de € 4000 uitgekomen. Daarnaast past het bekostigen van een etentje en extra presentjes niet 
meer in deze tijd, waarin sterk op de zorg moet worden bezuinigd. Op basis hiervan is het 
bezuinigingsvoorstel ingediend.
De inzet van de Wmo- raad wordt echter zeer gewaardeerd en deze zal ook in 2015 van groot 
belang zijn. Er zal dan ook worden gekeken naar andere manieren waarop de gemeente 
waardering kan tonen voor de inzet van de Wmo- raad. En mocht het begrote bedrag de 
presentiegelden en het lidmaatschap van de Koepel Wmo- raden niet dekken dan zal opnieuw 
contact met de raad worden opgenomen. 

Vraag GroenLinks
• Verwachten B en W of de milieuraad en de monumentencommissie  met het begrootte bedrag 

uit te komen?
Antwoord
De Milieuraad en de Monumentencommissie  verwachten uit te komen met de begrootte bedragen. 
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Vraag GroenLinks
• Wat is de begroting van de ondernemingsraad, die sinds kort weer functioneert?
Antwoord
De Ondernemingsraad heeft geen eigen begroting. De opleidingskosten en kosten van 
vergaderfaciliteiten e.d. worden betaald uit reguliere budgetten

Paragraaf verbonden partijen

Vraag GroenLinks
• Stichting De Olm:G. Wehkamp maakt formeel geen deel uit van het stichtingsbestuur. Hij is  

voor het stichtingsbestuur het aanspreekpunt voor H en S.
Antwoord:
Wij nemen goede nota van uw opmerking.
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 BIJLAGE 1: VERSLAG ONDERZOEK TECHNISCHE COMMISSIE

D.D. 25 SEPTEMBER 2014
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Verslag onderzoek door de technische Commissie van de 
Programmabegroting 2015 d.d. 25 september 2014.

Aanwezig:

CDA: de heer H. Koelman

D66: de heer H. van Dijk

GroenLinks: de heren M. van der Laan en G. Wéhkamp

PvdA: mevrouw D. Kerkhoff en M. Tjallema

VVD: de heren H. Mikkers en H. Werner 

Bestuurlijk: de heer B. Graal, wethouder

Ambtelijk: F. van Elst en M. van Bezu, afdeling middelen

Onder voorzitterschap van de heer Werner wordt gestart met de navolgende inleiding:

Doel van technische commissie is dat het voor een ieder duidelijk is wat er in de 
Programmabegroting 2015 staat. Wat de bestuurders er vervolgens van vinden is vanavond 
niet aan de orde. Dat kan in de commissie Raadsvoorbereiding naar voren gebracht worden 
en uiteraard in de algemene beschouwingen c.q. bij de behandeling van de begroting 2015 
in de gemeenteraad. 

Om aan te geven dat er geen enkel politiek karakter aan de avond zit worden uw vragen 
ambtelijk beantwoord en is de portefeuillehouder vanavond in principe toehoorder.
Afgesproken wordt dat er een beknopt verslag wordt gemaakt van het besprokene. De 
antwoorden op de technische vragen, die vanavond niet direct beantwoord kunnen worden, 
zullen in ieder geval in het verslag worden opgenomen.

Vorig jaar is voor het eerst het college – en raadsprogramma niet langer integraal per 
hoofdfunctie weergegeven. Er wordt volstaan met een verwijzing. De raad heeft aangegeven 
dat dit de omvang en leesbaarheid van de Programmabegroting ten goede is gekomen.
Zoals elk jaar is er ook dit jaar sprake van een verschuiving in de urenbesteding van het 
ambtelijk apparaat. Hoewel de totale personeelslasten dan gelijk blijven is dan een 
kostenverschuiving zichtbaar van de ene - naar een andere taak. De techniek en 
systematiek   van de toerekening van de overheadkosten is niet gewijzigd. 
 
Nieuw is ook dat per programma een overzicht wordt gegeven van incidentele baten en 
lasten.
Een eis uit het BBV waar de provincie ook behoorlijk aandacht aan besteedt en mede 
beoordeelt of er sprake is van een reëel sluitende exploitatie.
Ook werden, om dezelfde reden, voor het eerst de reservemutaties per programma 
opgenomen en dat is ook dit jaar weer gebeurt.
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Wetenswaardigheden Programmabegroting 2015:

- Veel financiële stukken in korte tijd:
o  Kadernota 2015/ 1e Marap 2014 op 30 september
o 7e suppletoire 2014 op 28 oktober
o Begroting 2015 op 6 november
o 2e Marap 2014 op 25 november of 16 december

- Het goede nieuws van dit moment is: We hebben een structureel sluitende begroting 
met een geringe bezuinigingsopdracht voor 45.000 vanaf 2016

- Excuses, vanwege het feit dat een oud investeringsplan is opgenomen. Marja deelt 
het investeringsplan uit zoals dat ook is opgenomen in de kadernota voor 2015.

- De decentralisaties zijn opgenomen met budgettair neutrale werking. WMO blijkt op 
Prinsjesdag anders te worden verdeeld. HenS is voordeelgemeente + 30% ofwel plus 
€. 120.000

- Algemene uitkering is opgenomen volgens de meicirculaire. Inmiddels is ook de 
septembercirculaire verschenen. Hieruit blijkt een geringe achteruitgang voor 2015 / 
2016 maar geen drama’s.

- De Belastingen stijgen als voorzien met 2%, de precariorechten zijn stevig verhoogd
- De bouw van SpaarneBuiten levert OZB, algemene uitkering en bouwleges op: geen 

tonnen maar grofweg zo’n €. 25.000 per jaar 
- De risico’s worden gevormd door de uitvoering van de 3 decentralisaties, de 

reparatiewetgeving / afwikkeling bezwaar t.a.v. precario, onderhoud wegen, nieuw 
beleid / brede school 

- De (leges)opbrengsten m.b.t. de bouwplannen kunnen in werkelijkheid gunstiger dan 
wel ongunstiger uitpakken. Dit hangt van de voortgang en van de bestemming af.

Vervolgens wordt door de commissie van onderzoek stil gestaan bij de volgorde van de 
behandeling van de financiële stukken. De Kadernota moet nog definitief vastgesteld worden 
en de Begroting 2015 is vanavond al onderwerp van onderzoek. 

De kadernota heeft echter meerdere functies:

- kaders voor de begroting 2015
- bijramen van de exploitatie 2014
- richting provincie en accountant vastleggen dat de organisatie “in control” is.

Vanwege een nog ontbrekende (geringe) bijdrage van één afdeling kon de begroting 2015 
niet behandeld worden in het (nieuwe) college en werd de vaststelling over de vakantie heen 
getild. Dat verdient inderdaad niet de schoonheidsprijs en moet volgend jaar anders.

De waarde als Kadernota is inderdaad minder maar de andere functies blijven intact.

De Kadernota heeft al wel de benodigde aandacht gekregen via de uitgebreide schriftelijke 
behandeling via het verslag van vragen en antwoorden.

Voorafgaand aan het doornemen van de Begroting 2015 kwam het onderstaande aan de 
orde:

- De heer Koelman is tevreden over de Begroting: deze wint jaarlijks aan duidelijkheid en 
compactheid.

67



Technische vragen:

Vraag: 
de jaarlijkse wijziging in de verdeling van overheadkosten verwarrend overkomen. 
Antwoord: 
We begrijpen dat dit verwarrend overkomt maar dit is moeilijk te voorkomen. De kosten 
worden d.m.v.een toeslag op de urenverdeling toegerekend aan de producten. Wel kan 
worden geconcludeerd  waar in het betreffende jaar de prioriteit ligt en wat de wijzigingen zijn 
t.o.v. voorgaande jaren. Dit jaar is dit effect nog sterker omdat er vele wijzigingen in de BBV- 
voorschriften zijn doorgevoerd door de overheid in 2015. 
Maar met name ziekte of afwezigheid anderszins (geen doorbelasting van de uren) werkt 
versluierend. Maar uiteraard is het zo dat er in totaliteit geen financieel effecten zijn voor de 
begroting maar slechts specificaties verschillen. 
Vraag: 
is het juist is dat de Provincie ruim € 82.000 subsidie beschikbaar stelt i.v.m. de 
Toekomstvisie.
Antwoord: 
Er is door de Raad bij de Kadernota 2015 een krediet beschikbaar gesteld van € 165.000. 
De totale kosten zullen o.b.v. de uitgebrachte offertes in eerste instantie waarschijnlijk rond 
de € 100.000 liggen. Het restant wordt gereserveerd voor andere bijkomende- en 
vervolgkosten. Bij de Provincie zal een aanvraag worden ingediend ter verkrijging van een 
bijdrage in de kosten van € 50.000.

Hierna wordt de Programmabegroting 2015 paginawijs doorgenomen.

Vragen van de leden van de Technische commissie:

Pag. 3 
Vraag:     
om welke "drie decentralisaties " gaat het   en hoe hoog zijn voor ons de bedragen per 
decentralisatie ? 
Antwoord: 
De drie decentralisaties zijn Jeugd: € 779.661

WMO (nieuw) € 414.801
Re-integratie € 211.475

Samen vormen zij het Sociaal Deelfonds, voor Haarlemmerliede totaal € 1.405.937
Vraag: Wanneer verschijnen de financiële rapportages over het Sociaal Domein?
Antwoord: De eerste rapportages zijn te verwachten bij de reguliere maraps in 2015 zoals de 
1e Marap 2015/Kadernota 2016.

Vraag:
Spaarne Buiten, hoe beïnvloedt dit onze cijfers? Uitgaande van de plannen behalve de 
waterwoningen.
Antwoord: 
Er zullen eenmalig hogere bouwleges te verwachten zijn nu de plannen akkoord zijn 
bevonden. Tevens zullen in de toekomst OZB inkomsten hiervan te verwachten zijn. 
Daarnaast een hogere algemene uitkering op basis van meer woningen en inwoner; hier 
geldt wel dat ook de inkomsten OZB hierop gecorrigeerd worden. Wij schatten in dat dit om 
een jaarlijks bedrag gaat van circa €. 20.000 waarmee de achteruitgang van de algemene 
uitkering n.a.v. de septembercirculaire kan worden opgevangen. 

Vraag: 
Reparatiewetgeving Precario, zie bericht van de VNG
Antwoord: De reparatiewetgeving is al meermalen aangekondigd. Wanneer deze komt is  
mogelijk sprake van overgangsrecht  via een aflopende bijdrage via de algemene uitkering.
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Daarnaast is beroep aangetekend bij de rechter door Liander. De GBKZ neemt aan dat de 
rechter de aanslag in stand laat maar dit houdt dus een risico van de gemeente in want bij  
vernietiging van de aanslag zal dit over meerdere jaren moeten worden gerestitueerd..
Vraag: Hoe verhoudt de kadernota zich tot de programmabegroting? Als de Kadernota is 
aangenomen, hoe vast ligt dan de programmabegroting?
Antwoord: 
De Kadernota is dit jaar vertraagd. Ondanks dat de Kadernota pas 30 september wordt 
vastgesteld en de begroting al voor die tijd is samengesteld op (basis van die Kadernota) 
blijft het voor de raad ten alle tijden mogelijk om wijzigingen in de begroting aan te brengen 
totdat zij deze zelf vaststelt op 6 november 2014. 

Pag.4 
Vraag: 
OZB en RZB berekening, hoe werkt dit mechanisme? Wanneer zijn de 
waardeontwikkelingen van de onroerende zaken bekend?
Antwoord:
Er wordt uitgegaan van een stijging van de belastingdruk m.b.t. de OZB en RZB van 2%. Dat 
houdt een tariefsverhoging in van 2% maar daarnaast worden de tarieven aangepast aan de 
geprognosticeerde waarde ontwikkeling van de economische eigendommen in de gemeente. 
Gedurende een reeks van jaren hield dit een daling van de belastingtarieven, de laatste jaren 
betekent dit een verhoging om de belastingdruk ongewijzigd te laten zijn.

Vraag: 
Zijn de bedragen genoemd bij de algemene dekkingsmiddelen ook inclusief Sociaal Domein 
(presentatie)?
Antwoord: 
Zoals aangegeven in de tekst worden hier de algemene dekkingsmiddelen zonder het 
Sociaal Deelfonds gepresenteerd. Enerzijds om een goede vergelijk te kunnen maken met 
voorgaande jaren, waar nog geen sprake was van Sociaal Deelfonds en anderzijds omdat 
het Sociaal Domein budgettair neutraal in de begroting is opgenomen. De lasten van het 
Sociaal Domein zijn even hoog als de baten van het Sociaal Deelfonds (€ 1.405.937) 

Vraag: 
Graag de reservepositie ook weergeven als % van de algemene dekkingsmiddelen inclusief  
Sociaal Domein.
Antwoord: 
De reserves bedragen 11.926/6.273 x 100%=190% van de algemene dekkingsmiddelen 
exclusief Sociaal Deelfonds. 
Inclusief Sociaal Deelfonds bedragen de reserves 11.926/7.679 x 100%= 155%. 

Pag.9 
Vraag: 
Waar gaat de buitendienst in het gemeentehuis zitten? 
Antwoord: 
Zo lang de werf aan de Teding van Berkhoutweg in gebruik blijft is er geen sprake van een 
overgang naar het gemeentehuis. Dit wordt nader bezien op het moment dat dit niet langer 
het geval is. 

Pag.10  
Vraag: 
kosten PageFreezer?
Antwoord: 
Jaarlijks bedragen de kosten € 1.200 voor het onderhouden van het Centraal 
Publicatiesysteem Overheden. 
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Vraag: 
werken op afspraak: waaruit bestaat de investering ad € 7.600? 
Komt er een evaluatie werken op afspraak? Vergelijken klanttevredenheid voor en na deze 
werkwijze?
Antwoord: 
De kosten € 7.600 zijn voor de aanschaf van de software, de servicekosten betreffen het 
jaarlijks onderhoudsabonnement. Het werken op afspraak beperkt de wachttijd voor burgers 
en ook kan er een betere werkplanning worden gemaakt. 

Vraag:
 Wat zijn de kosten voor het inhuren ruimte Don Bosco?
Antwoord: 
De kosten zijn € 1.000.

Pag. 11 
Vraag: 
003 Burgerzaken rekening 2013: 333.000 – Begroting 2014 427.000, wat is de reden van 
deze afwijking?
Antwoord: 
€ 50.000 wordt veroorzaakt door overheadkosten en € 22.000 door verkiezingen in 2014. In 
2014 wordt €10.000 uitgegeven aan wettelijke audits t.o.v. € 2.500 in 2013. 
Voor 2015 is rekening gehouden met € 5.000 aan kosten hiervoor. 
Vraag:
Hoe staat het met de overheadkosten? Wat zijn hiervan de belangrijkste componenten?
Antwoord: 
De vraag over de overheadkosten is grotendeels hierboven al aan de orde gekomen. De 
belangrijkste componenten zijn kosten voor huisvesting, automatisering, facilitaire zaken, 
interne zaken (post/archief), tractie en kosten voor P&O.

Vraag: 
Hoe kan het dat de baten leges rij- en reisdocumenten met € 10.000 stijgen in 2015?
Antwoord: 
Op basis van de werkelijke inkomsten in 2013 (ruim € 47.500) kan de prognose voor de 
begroting 2015 gesteld worden op  € 53.000; in de begroting 2014 is er € 43.000 begroot. 

Vraag: 
zijn de kosten ven een Bibob onderzoek verhaalbaar?
Antwoord: 
Deze kosten zijn, in het kader van een vergunningsaanvraag, verhaalbaar mits dit is 
geregeld in een door de gemeenteraad vastgestelde belastingverordening (leges). 

Pag. 17
Vraag: 
hoe zijn de ramingen voor het wegenonderhoud in de komende jaren?
Antwoord: 
Door Arcadis is een rapport uitgebracht dat nadere onderbouwing vraagt met visuele 
inspecties. Rekening moet worden gehouden met flinke investeringen op dit punt. In januari 
2015 zal hier een themavergadering van de commissie Raadsvoorbereiding aan worden 
besteed. 

Pag. 29
Vraag: 
Hoe is de post bibliotheken in begroting 2015 € 24.000 samengesteld t.o.v. 2014
€ 27.000 in relatie tot de tekst op pagina 27?
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Antwoord: 
In de tekst wordt vermeld dat er een bezuiniging in 2015 wordt gerealiseerd van € 5.000 op 
de bibliotheek Spaarndam en 15% (€ 365) op de bibliotheek Zwanenburg. 
Dit is inderdaad het geval maar doordat er € 2.000 overheadkosten toegerekend worden is 
dit niet één op één zichtbaar in de begroting. 

Pag. 38
Vraag: 
Energie subsidie € 17.305?  Hoeveel uitgegeven en hoeveel nog in de pot?
Antwoord: 
In 2013 is er € 4.890 uitgegeven, in 2014 tot nu € 7.557. Er resteert dan nog € 4.858.

De paragrafen en bijlagen worden per paragraaf / bijlage integraal doorgenomen.

Paragraaf A
Vraag: 
Kunnen de kolommen in de overzichten omgedraaid worden zodat eerst er 2014 en dan 
2015 staat?
Antwoord:
We gaan dit volgend jaar zo opnemen. 

Vraag: 
Precariobelasting voor 2015 € 260.000. Gaarne specificatie per leverancier (gas, elektra etc.
)
Antwoord: 
Dit betreft maar 1 leverancier; Liander. 

Vraag: 
Kan de volgorde van de tabel op pagina 56 dezelfde zijn als de voorgaande tekst?
Antwoord: 
We gaan dit volgend jaar zo opnemen. 

Vraag:
Kan de OZB raming van pagina 57 uitgesplitst worden weergegeven?
Antwoord: 
In de voorbeelden is de OZB inderdaad enigszins te laag weergegeven. Bij een 
woningwaarde van €. 150.000 hoort een OZB aanslag van €. 180 (in plaats van €. 168).
Naar rato geldt dit ook voor de andere weergegeven OZB voorbeelden.

Paragraaf B
Vraag:     
Waarom ontbreken bij de risico-inventarisatie de hockey en tennisvelden? Ze worden wel bij  
de leningen vermeld.
Antwoord: 
We gaan dit volgend jaar opnemen. 

Paragraaf D
Vraag: 
Betekent het niet vermelden van een rentepercentage bij de leningen Dorpscentrum dat er  
geen rente toegerekend wordt?
Antwoord: 
Alleen de lening met een restschuld van € 89.622 is rentevrij. De overige leningen wordt 
rente aan toegerekend. Op alle leningen vind wel aflossing plaats.
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Paragraaf E
Vraag: 
In het overzicht op pag. 76 blijkt dat de lasten oud-wethouders zijn gestegen in 2015. 
Waar wordt dat door veroorzaakt?
Antwoord: 
De stijging wordt veroorzaakt door het weduwepensioen. Hier zal een vrijval uit de 
voorziening voor worden opgenomen bij de 1e Marap 2015.

Paragraaf F
Vraag:     
Op pag. 93 wordt gesproken over rijksvergoeding die de gemeenten ontvangen voor 
openbaar onderwijs en worden overgeheveld naar de stichting. Is dit juist?
Antwoord: 
Dit is niet juist, dit is een situatie uit oudere jaren. De zin wordt verwijderd. 
De heer van Dijk trekt samenvattend de conclusie dat de Begroting 2015 een goed leesbaar 
financieel stuk is. Hierop sluit de voorzitter de vergadering.
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Gemeente:

Uit ker ingsfactoren:

Circulaire: septembercirculaire 2014 (2014   
0000286660)  dd 16 september 2014

Opgave:
Datum  afgerond:

Circulaire:

Opgave:
Datum  afgerond:

Eigen toelicht ing:
Datum  rapport :

2 0 14 2 0 1 5 2 0 1 6 2 0 1 7 2 0 1 8 2 0 1 9
Berekening beginstand 4  4 0 5 5  4 6 2 5  5 7 4 5  4 9 2 5  4 4 0 5  3 8 2

Accresontwikkeling 2014 t / m 2019 in 
Septembercirculaire 2014 tov 
Meicirculaire 2014 6 28 13 72
Plafond BTW Compensat iefonds 13 16 6
Subtotaal: 6 41 16 6 13 72

Ontwikkeling uit ker ingsbasis 
Septembercirculaire 2014 tov 
Meicirculaire 2014 9 25 44 63 76 82
Subtotaal: 9 25 44 63 76 82

Koopkracht tegemoetkom ing (DU) 17
Wet  maatschappelij ke ondersteuning 
( IU) 13 44 45 45 45
Subtotaal: 4 44 45 45 45

decent ral isat ie Part icipat iewet  ( IU) 10 10 9 8 8
decent ral isat ie j eugdzorg ( IU) 6 6
Subtotaal: 10 10 9 14 13
Kleine verschillen ( redenen m et  
bedragen onder €  5 .0 0 0 ) 0 7 2 1 1 6
Totaal verschil 7 3 3  2 8 4 2 9 1 0 2
Berekening eindstand 4  4 1 2 5  4 3 0 5  5 4 7 5  4 9 7 5  4 6 9 5  4 8 4

Begrot ing  Haarlem m erliede 4  4 0 5 5  4 6 2 5  5 4 9 5  4 9 9 5  4 9 3 5 4 9 3

Verschil circulaire  /   begrot ing 7 32 2 2 24 9

3  D’s in het  sociaal dom ein

Uitkeringsfactor

Ontw ikkeling uitkeringsbasis

I U/ DU/ SU

2392014 12: 34 
Let  op! All bedragen zijn afgerond op duizendtallen.

Vergelij k m eicirculaire 2014 (2014   0000286660)  dd 30 
m ei 2014 
Meicirculaire 2014 
2662014 

Basis

Septembercirculaire 2014 
2392014 

Sam envatt ing analyses
Haarlemmerliede en Spaarnwoude 

Toelicht ing: Deze analyse vergelij kt  twee circulaires op basis van 
bestaande beleidsm at ige analyses.

Bedragen onder 5.000 Euro worden niet  vermeld.
Lopende prij zen
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